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PROCEEDINGS

June 26, 1978

THE COURT: This is CRP-77-131, 132 and 133.

" State of Oklahoma versus Gene Leroy Hart.

Let the record show that the Defendant is present
with counsel; Statq“is‘presgnt. |

call yoﬁ£3next witness, Mr, Isaacs.

MR. ISAACS: Call Nan Cook.

. THE COUBT: Nan Cook. Raise your right hand. Do

'you swear to tellfthe truth, the whole truth and noﬁhihg-but

the truth, so help you God?

THE WITNESS: I do.

NANETTE COOK,

called as a witness on behalf of the Defaﬁdant, having been
first duly sworn,.testifies as follows: | |
DIRECT EXAMINATION
BY MR. ISAACS:
o) Miss Cook, what's your full name?
A Nanette Cook. |
Q Wherg 4o you live?
a McAlgster.
Q Migs-Cobk,”are ydu acéﬁainted witthamp Scott Girl
Scout area? |
A *Yéa.'

Q ‘Have you ever been there before?.

Tl T
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Yes,
When was that?
Last summer, during camp.

Had you been there before that time?

A
Q
A
Q
A No.,
Q How long have 'you :been a Girl Scout?
A With Magic Empire?l
Q  Yes.
A
I grew up.
Miss Cook, do you anW'Barbara Day?

Yes.

Q

A

Q And.how do you know her?

A She was my.English teacher in Pennsylvania.
Q Which school was .that? -

A Mitchell Prep.

Q Have you stayed in contact with Barbara Day since

you graduated from Mitchell Prep?

A She just let me know that she was coming to Tulsa,

getting married.

Q In the summer of 1977, did you apé}y.for a jobjat
Caﬁp'Scott as a counselor?

A Yes,

0 And what person hired you as a counseler at Camp

Scott?

Just for the summer, but I was a Girl Scout when

924
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there the week prior to that Sunday.

'Ij;..A;;V;Not dur'ng-tha."week, no..

preceded the1oponing of camp?

A Barbara Day. , .
Q Directing your attention to the week of June 6th,
would you tell me what happened before the camp commenced at

Camp Scott?

A You moan pre~-camp?

Q Yeos, ma'am?
A Ve had:sessionn of instructions, how to work with
the kids, and out training program to let us know what to

do with the kids as far as camp activities and we slept out

Q During that week, did anything unusual happen at

Camp Scott?

. A One day, our classes weren't held because of the

treasurer-had died'anﬁ9there wdé'n funeral éérﬁice which the.i'

Director and some of the other hired staff had to go to.

Q Did anybody report a theft from Camp Scott during

the week before the camp opened- officially?

A No.

Q Did anyone report nnynstrangern-or.intruders?

A _ No. o |

Q  bid anything unusual;hanpen to“an}:of‘the tents that

A G

Q"'”Who Qas in attendance at the orientation week that

925
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A All §taff and counselors in tfaining who weren't
beiné paid.

Q You were hired as a counselor, wére-you not?

A Yes, a unit leader.

Q Which unit were you tolbe avunit leader?

A | Arapaho. “ |

Q. Where is'Araﬁaho locagéd in reference to the Kiowa
camp? | |

A It's the next one back towards the back.

Q  Towards the back; do we ﬁﬁan north?

A I'm not sure which direction as far as north,
south. | | |

Q Now, we go down qéokie Traii to go ih the camé;
right? | |

A The Cookie Trail?

Q Yes? | _

A I'm not familiar with the tfail.

Q Well, the road that we enter ahdJexit?

A Uh—huh. o

Q To the camp, runs north and south doesn t it?

A

Okay, so 1t was on the north side.

flAll righ jwaho else was in the Arapaho Unit with

you as a counselor or, unit leader?”

}:h

Mnlinda was. Assistant Unit Leader and Jill was

Ass;stant Unit Leader and Ann was a counselor-in-tra;nlng.

926




404

- FORM

PENGAD  CO.. BAYONNE. N.J. 07002

3

10

11

12

13

14

15

16

17

18

19

20

21

22

23

24

25

e Nan, how many campers do you have in Arapaho Camp?

A Twenty—eight.

Q How many tents?

A Seven, not counting the counselor's, so there's
eight. | '_ . _ . | _

Q On Friday, June 10th, the orientation period ended,
did it not? |

A Yes.

Q  After thgnorienﬁation period ended, where did you
go? ' -

A Back to Tnlaaf

Q During that weekend, Friday, Satufday and-Sunday,
where did you st#y? | | i

| A At a friend of mine's_house.in Tulsa.

Q All right. What is your friénd's name?

A,' Dee Ann Clary.

QI On Sunday, what time did you report back to the

.camp? A _ _

A About 1:00 o'clock.

QF ¢When;gbu%gct~5acﬁ to the camp, whiilwerésfbur
duties? - T | ; |

ﬂTo get the fest of my equipment and get set up for

the gitls to arr1ve qo we could easily find out which ones

were our girls and take them back to our unit.

Q .

How is that done, Nan?
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a By-cblor code, which they marked the bags up in
Tulsa and my color was yellow, so I piékad up all the yellow

bags and put them together and then someone then would take

~ the truck and bring them all down, just drop them out in

front of my kitchen area. .

Q - Nan, did you have:a list of thé'namns of the girils
that would be in Araéaho Camp on Sunday afternoon at l:O@
o'clock? _ |

A Yes, I was issued it that day;'

Q Who gave you that list?

A Barbara.

Q ° Were you aware that assignments had been made to

' the unit before the opening of camp?

A  Yes.
Q  Are you aware how that was done?
A No.  Mainly by age, I think.

Q All tight.h What tim§7wa§-it when Mrs. Day gave you

_your assignment list? :

Oh, it was about thirty minutes before the girls
were supposed to arrive. |
'.“Q ) Aftar the girls arrived, you took them down to the
un;t; is’ that not correct?
A Right.
Q  And after they had settled in, 1 believe you have

some activities; is that correct?
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A Before they setfled in, I instfucted them what we
were going to do this weekland Assiénéd patrols by them.

Q‘ Nan, what are the rules for the -- what arg the
hours f§r leaving the camp and coming béck on the campground#?
A Uh, the,ruleé for leaving was on your day off.

You have a sqhedul¢d day off'that you set up.with your unit
leéder Andlyou'fe'suppoéedato be back by 10;30, and,ihere's
only one counselor and:her-assigtahés.who stay with her -
and they have to sit hill, be iﬁ charge oflfhé —
| Q  When you say "sit hill", what do you_mean?
A Means you re not allowed to leave the unit at all.

You re in complete charge.

Q  What's the-latest hour that you can still enter th
camp without having to climb over the gate? 7

The gate was to ba locked at 10:30.

‘ Who has the keys to the gate?

The Director.

Anybody else? - .:

Mr. Woodward have a key?

et

Ben - is that his. name?

A

Q

A

Q
A.fféﬂéi
. =

A

Q Yes,

A He ppssibiy-céuld;'l don't know..
Q

'If someone was locked- out, who would you go to to

get a key to open the gate?

929
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. you're to follow if somebody is locked out ofithe camp and

A Probably up to the Director.

Q All right, so that's the protocol, the rule that

needs in; right? _ .

A Well, it wasn't.really discussed but probably
that way. | | ' . .

Q' 'Latér §n that day, it started raining, didn't it?

A Yes, : N |

Q will fou tell me what ﬁiﬁe iﬁ started to raih? to
the best of ybur menory? | |

A Uh, shortly after dinner when we were having sing-
ing porch. . |

Q Singing porch is what?

A it's kind of -~ you sit around and teach the kids

songa, just sing. '
[ .

.Q<_“ﬁ}ou1d you estimate for me what time you had singing

porch? |

A Prcbably around 6:00 o 'clock.

'C Had anybody seen any unusual people on the campgrow

that day?
A No.

Nobody had reported seeing anybody unusual o you? |

Q
A Not to me,
Q Had you seeh aﬁyéne?
. .

No.

930
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Q During the orientation period, were the campers -~
were the tents already set up in each one of the units?
A ' They were set up, yes.
' Do jou know who set those up?

Q
A They were set up before we came to pre-camp.
Q

Now, after you had the singing porch, what did you

do?

A Well, it started raining so we just kept them up

| there until it tried to die down and ;:sent two of my

asgistant unit laaders to go back and roll the tent flaps

" down 80 that everybody's belongings wouldn't get wet.

Q Who were your two assistant leaders?
A amm, |

A hy iﬁ?ﬁ%@&i?ill went back with her and then they
came back up an¢'ve~start§d to parade our group down towards

the unit in the rain and it started raining a lot heavier so

.we stopped in at the porch to the staff house and set around

and we made our plans . for the next'day.
'Q  what time was that, Nan?
A Probably getting close to 7;00'd’c10ck or so.

Q Then what did you do?

A After it died down, took the kids back and started |

931
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'they all wag asleep.

these little tents?

having then cléén up and get ready for bed.
Q What ‘age group_bf'campexsgﬁidfyou have in your
unit?

A Third and Fourth Gradars.

Q After you. took them back. to the unit and got them .

ready for bed, what did you do?
A Well, Jult kind of talked to some that were homesiq
killed bugs and, uh, just tried to, you know, knew that they
were going to be up talking because it was their first night
and juat kind of was patient and juat checked on them and

make sure they were’ all in there, kind of waited araund until

_[What ﬁimefdid they finally go to sleep?
h_A'lz Probably 12 OO o'clock,. 12: 30 at the latest

] f What-time didwyou,go to sleep?

A léfob;blf‘;hoﬁtleoo o'cldck. |

Q Did anything unusuél happen during the éﬁening..
hours there in your unit - Arapaﬁo? |

A No. | |

Q 'Nan;.how'fhr apart are eacﬁ of these units? Well,
let me withdraw théé qﬁestion} How f&r is itlfrom Arapdhq
to the Kiowa Unlt? |

A Probably about a block and a half at the most.

Q and on thg;average.‘how far apart are.each of

932

k,




'

- FORM 404

PENGAD CO.. BAYONNE, N.J. 07002

10

11

.12

13

14

15

16

17

18

.19

20

21

22

23

24

25

A Between five to'ten feet at the most.

Q What ﬁappened the next morning when you woke up?

A Weil, I was woken by.someone that was calling for
Ann, and I thought they said "Nan", and it was Carla.

Qv what time was thaﬁ? |

a A little bit after 6:30. I didn't check my clock
or'anything at that time and something was different, you
know. She looked real scared and I said, "What's wrong?“
She said, "1 can}t tell you right now. We'll be back later."
So Ann Qot dressed and I decided that since I was alrQaay'

up, I' dlggt ahaad of evarypody and get a shower so 1 went to

take a shower.

7fxbid ycu get ‘a hot shower?
A,:.fY?a..:iﬁ,“ -

Q~  ?Wheréw;;:;ﬁ;£‘iocated?

A staff.house. _
Q id anything happen on the way to the shower of the|

staff house?

A Not on the way.

Q Did you see any stranggrs?
A No.
Q Then,.what'happened‘afﬁer}You had your shower?

A Well, when I was walking babk, When'I looked out th
window, I ‘8aw some girls being paraded up toward the Great Hall

for breakfast and I thought that.was kind of early because I-
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hadn't had to wake my kids up yet. 'So I already knew some-
- thing was different than normal at camp. So I saw a counse-

lor-in-training and --

Q

A

Q

A

‘thing was in a flurry in their unit and she said, "I have
to tell you something. And she took me into.her -~ the

fstaff tent."

. J
H'. A eI think it was Quapaw. It was the one with the
yoﬁngest.xidsfua.-ﬁ{;?&f | . | |
Q 'Whaé happenedrtheré?w' .
A: ‘Well, she'told me that, uh,'thiee girls had been -

found dead in a sleeping bag on the side of the road and I
just instantly -- I didn't sdy anything -- I'jﬁSt instantly
took off running for my unit and started screaming for my

girls, my counselors, and no one responded. Everybody was

out of there by that time.

Q
A
0

A

them up on the side road, the'mhin road.

' What was her name?

Brenda -~ I'm not sure of thé last name.
Okay.

And I said, "What's going on?" Because like:évery-

.Which unit was this?

Sémebbay had already moved them out of your unit?
Who .moved them?

Thefbirectqr had already sent people den.and got

934
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to this question as asking for a hearsay response. If she

Q - What time was it wheniB;enda told you about the
little gxrls?

A It was getting probably close to 7:00.

Q Then, what did you do, Nan?

A Well, I didn't know what to db, so I got dressed
real qﬁiék'and'went up toward the Staff House and ran into
the nurﬁe..

Qﬁ. %Is that Mrs. Alaback?

es, and she told me that they had taken all the
kida up tozGreat Hall and were just sitting around and sing-

1ng and stuff and so I 1mmediately went up there to check up

St S e
K -‘ . o

on my girls.

Q  Now, Nan, on tha'weekend that you wére gone from
Camp Scott, daid anything unusual happen that you later knew
about?

MR. WISE: If it please the Court, we would objéct

wasn't there, she can't know of her own knowledge.
| THE coﬁnr: Objection is:overruled. You'may answer,
- A (By Miss Cook) Answeriit? |
THE COURT:. If you know of your own .knowledge.
A I don t know of my awn knowledge. I_waa told_-
something. |
Q Wera you téld'abput something unﬁgual?

MR. WISE: If it please the Court, we would renew
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our objeétion. He's begging for a hearsay response.

MR, ISAACS: 1It's not heérsay, unless it's a
statement that is qffe;ed to prove the truth of the matters
asserted. We're.not offéring it to prove that. lI'm offer-
ing it to érové a conversation between someone and my next
question . is going to be "Who told you?"

THE COURT: Objection is overruled..

Q Were you told that somathing unusual happened?

A ..fhat a tent had been slashed. i

Q  Who told you that?

A I don't remember.

Q Was it a counselor or.one of the campers or one
of the employeéa?

A Employeea,-meaning staff?

Q: Yes, ma'am?

A 1 £hink it was one of the staff;

Q After YOu hgd the conversation with:Miss Alaback,
what did you do, Miss Cook?

A Weﬁt to the Great Hall and sat around and had
b?eakfasti |

Q Let me back up a moment. Where did you 5avé the
conversatioﬁyWith Mrs. Alaback? IR

A Qirectly south of the sfaff building,

Q. Then what happened after you got back up to the

Great Hall?

936
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A We just had breakfast and tried to slow everything
down to find out what to do next, |

Q Now, I believe you organized some hiﬁes'for the
little girls; is that correct, some swimming activities; is

that correct?

A Right. Well, we didn't'organize it. The Director |

A

did. She told us to.
| 0 pid you p#rticipate.in thosé‘activities for the

remainder of the day? o |

A We did until the bqs came to pick us up. -

Q Miss Cook, did you go into the Kiowa Unit ;xeaf

A No. | | '

Q Did you at any time see the tent wheré the little.
girls were? | | |

A No, I'd never been in that unit.

Q Did you have a converaation with anyquy about some

-blood in the tent? _— ‘

A A conversation?
Q Yes,.ma'am?
A Yes, with the counselor.

Q And what was the name of the counse;oi.that you had
your.convefsation with?

A Carla.

Q ‘Whenudid.you have that eenversation?’

A  When we were sitting around to be talked to by the

937
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investigators.

Q  What time was thatf

A Well, had to have been around 1:30 when the girls
left. . |

Q What'did Carla tell you about the tgnt?- |

MR. WISE: If it please the Court, we would object
to that as asking for a hearsay response again.

| THE COURT: Objection is sustained.

ER. ISAACS: Judge, I am going to show that thié
is inconsistent with the statement thaﬁ Miss Wilhite gave
earlier. o

THE COURT: Objection is sustained. |

MR. ISAACS: Judge, what I'm trying to do is léy
the foundation for the admiséion'of a prior inconsistent
statement in evidence.

| MR. WISE: If it please the Couri, the objection
has been sustained. | | |

THE COURT: Objection is sustained én the basis of
hearsay, Mr. Isaacs,. o

MR. ISAACS: Jﬁdge, wg'll recognize . the exqeption
of hearsay rule as prior inconsistent statement and I'd';ike
to make an offer of éron at this time but if she was permit-
ted to testify that she would say that Miss Wilhité told her

that she saw the blood when she looked in the teﬁt.ahdllater

938
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.ment to the Court._'

trying to cleﬁn up the blood in'a twenty'minute time span

after the origxnal vis;t to the tent by Miss lehite.

MR. WISE' If it please the Court, the State would
sxmply respond that ‘this is a self-serving declaration on. th%
'part of the Defense Counselor. Wblrp,here at Preliminary
Hearing, not ‘a trial )

THE COURT: _Objeétion.is sustained.
MR. iSAécsé WiIIIYdd show my excéptioﬁ, Your Honox
THE COURT: Yes.

MR. ISARCS: At this ‘time, I'd like to present argu

We feel like this is a material issue and I’ should |
be permitted to ask the witness quaations in good faith.
~ THE COURE:N_I'VQ already:yuled on the objection
and you've hédayéﬁr e#éeption. Ask jbur next questioh, Mr.
Isaacs. | "
Q M;as Cook, did you later in the day, have occasion

to speak with members of the OSBI and other law enforcement

agencies?
A Yes.

Q = Where.was that? -

A It wés”in the Great Hallif'
Q - How 1ong did they talk to you in the Great Hallz

A About five minutes.

Q  What was. the sub;tance of that conversation you had
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with them?

A Just if we had heard anything or seen anything in
particular.
Q  After you had the conversation with the OSBI, .

where did you go? -

A

went back

o ¥ O P

you go?
A

Q

I went back to my unit and éacked up my stuff and
to Tulsa. . |

Did anybody go with you back to Tuisa?.

Yes, | | |

Who was that?

Carlé.

And after you and Carla went to Tulsa, where did

I tock her to her house in Sand Springs.

Were you notified by ahybody with a#y law enforce-‘

ment agency to come'for-an'interview?

A

Q
A
Q.

‘Not for me, but Carla came home with me.

~ You went back to McAlester, Miss Cook?

Yes.

Were you notified in McAlester to. come to a parti-

cular place for an interview with a law enforcement agent?

A
tion s0 I
NQ"

A

- She was notified, sShe didn't have'any transporta-

‘drove her.
Where was that interview conducted?-

- At Locust Grove,

940
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'“A

craft H Hut, then 'in the Great Hall and then in the First Aid.

Q

object.

the interviews with the 0SBL would be, certainly not'a third

person.

Cook?
A

Q

A

then they turned around and asked who I was and I just said
Arapaho Unit Leader, so then they took some information,'

from me and -~

Q

A
Q
A

©

prints.

 You mean as far as talking to me?

In what building in Locust Grove?

About thrae different ones. It started in the

What was the substance of those interviews?
MR. WISE: If it please the Court, we'll have to

Misg Wilhite would be the best witnéss as to what

THE COURT: Overruled.

What. was the substance of those interviews, Miss

Yes.

Well, they were Just wanting to talk to her and

What information did they take from you?

Firgt, they took aAphotoqraph.and -

0f you? |

Yes.

Then they took a hair saﬁple and théy told;he ;-
Was that hair frdm your head?

Yeah. And then they took =~- they-Wanted ny finger-
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% Qﬁ{j.phy'd@q'tﬁqy}téllryou they wanted your fingerév
pfints?' o |
A They,didn;t tell me.
Q pid they later tdée some fingerprints from you.,
.at another ﬁlice?  |
A  Yes, becﬁuse they hadn't gotten them and they
called and‘wanted'thim 50 I had them done in McAlester.
| Q | Wwhy did you &o'that?
A Because-tﬁeyfhad forgotten to get them, I guess.
Q All right. Do:yoﬁ know why they wanted those
fingerprints? -
A I guess since I wae up there,
Q All right. Did anybody tell you about a finger-
print found anyplace? |
A The ageﬁt that talked to me in McAlester.
Q What was the substance of that conversation?
A | Weil, Ifwas just curious because I'd never been

fingerprinted. I was asking a lot of questions and X a@ked

| how they could tell fingerprints and he said from moisture

and he said something back that a fingerprint had been found;

that's all.
Q Did he tell you where?
A Yeﬁh. |
Q Where was that?
A

On the buttocks.
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Q

A

Q

A

Of one of the little girls?
He didn't say.

In reference to the interviews at Camp Scott,

‘what was the subjects of those interviews?

They asked me all about - kind of like questions

before and after and about people there and if I'd known

anybody.

went back

you?

Q

A

Q

>

0 ¥ O

B o » O M O P O

The only pefson I knew was Barbéra.

Was this Tueéday morning when yoﬁ and Miss Wilhite
to Camp Scott? | |

No, I think itzwas liké Thursdaj.

Did anybody report any theft Tuesday morning to

.Glaéses.

Whose glasses?

Carla's, because she didn't have them.

Was anything else taken from Carla?’

No, not that I remember.

Do you femembei another girl missing‘her purse?
Yeah.

Do you reﬁémber that girl's name?

(No reapdnse.)

Would it have been Dee Elder?

No, it was --

Susan Emery?

No.

943 .
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MR. wiSE; If it please the Court, shé’says she

~ doesn't know.

1MR.-ISAACS: Well, we'll recognize the way to

refresh the recollection of a witness is a leading question,

Judge. I'm tryihé'to help her out a little bit,

THE COURT: Well, give her a couple of more names. |

Q How about Mary Ann Alaback?

A No.
. Q@  Just can't remember?
A I don't know. I know she has short hair, that's

ali.‘ She's from a'small town. .

Q - Did anybody t#lk to yoh about the tent being
chahged, Miss Cook, about the tent the little girls were in
beinq changed? |

A I think that- day, when we first - being up there,

- waiting to find out ‘'when we could go home, they - I guess the

investigator or policeman said sombthing about that, from the

‘first time they looked in to the second time, someone had

tried to cleaﬁ”itrup.
Q Wipe scmething up?
A Yeah.
Q Do'you féﬁember that feilowrs name?ft:
A N. S
Q Do you remember the name of the fellow that told

ycu about the fxngerprint on the- buttocks?

944
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A

Q

No.

Miss Cook, after your havingjfﬁe iﬁterview-in

the -- I believe you said the first one was in the Great

A

.

Hall; is that correct?

Right.

Where dia they have the second 1nterview with you

and Mils Wilhite?

A

Q
A
Q

Well, I‘wasn’t with her; she was'separaté.

‘Okay, so you were by yourself?

Yeah;

What did you do after that first interview at the

Great Hall?

A

Q

A.

e

The day_thaf I -=

The second day?

- They just asked me a lot of guestions. and showed

could ;déntify anything they had in a saék.

What did they show you?

‘Some duct tape and a capo and a flashlight and a

A tin can?

Do you recall what brand name was on the tin can?

It didn't have a label on it, I don t think.

use4them ta cook ont‘in.'g

How big waqﬁthgmtin can?

Ve e
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0

h

» O P O

Q
time that
A
Q
A

0

you again?

A
Q

A

traveling.

Q

Q
A

_About, bh -
I don't know.
_ Pérdon?

1 can't remember what else.

' Where was that one?

" When and where?

Quart size?
Yeah.

What else?
What else?
What else did they show you?

After you had that_interview,'when was the next
they interviewed you and where?

The next interview was with you.

That was in McAlester with‘m& lawyer.

And after I interviewed you, did the OSBI speak to

Yeah, they did call me.
When was that?

I wasn't home, 80 I don't remember, I'd been

Have you talked to any OSBI Agents since that time?

;1'¢a1ﬁed-;ﬁém,$ack when I;?as in Tulsa and told theﬂ

I'd tried to get ahold of them, to see what they wanted and ;J
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otennis ahoe.

they jﬁst had'&-thoy asked me justla couple of questions and ;
ohen that's all,

0 'ﬁhat'was the shbstanca~of'the conversation you
had with the OSBI Agents in Tulsa?

A About a footprint - I mean a type of sneaker or

Q What type of sneaker was it?

A . I vasn't —- I mean, they didn't:soy'anyléortioulor'
type. They juot soid had you beén ta1kod to:to-help identify
it and i Baid yés, but I'd'been ouﬁ of town and I hadn't seen
it. And they had ~ they didn't say what else they had for me
to see. They wanted to talk to me and that's all. .

Q Can’ you describe that show for me? |

A No, they dxdn t give any description to me,

Q pid they show it to yop - show.one to you?’

A“ No, see, I‘didnit go see them.

Q Did you soo.any'footprints? |

A wo. -

Q Were you ohown_any evidénce during that interview

in the posaaasipn of'tha osBI, any evidence that they had in

their possession?

That Was ‘t_thut seoond time ‘that I saw them that

Y
~|‘--\.¢

I just said.

e
- - A .-

Q But later on, 1n Tulsa?

A No.
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Q AHava you talked to anyone since the Tulaa inter-
view about this case?
A I don't understand your question.

Q Have you talked to anybody ﬁbout this case since

your interview in Tulsa?
A  You mean OSBI or 1awyer§?
Q Any law enforcement officers?
A No. | |
Q Miss.Cook, what was the main topicAof the interview
with :the':0SBI Agents? | |
| MR. W;sE: If it please the Court, the gquestion has
been asked and answered, I think several iimss.
MR. ISAACS: No. A
THE COURT: Suétained. 'WhY?don't you rephrase it
to mean. other than those mentioned, Mr. Isaacs?
Q Other than those you've already mentioned, what was
the main topic? o
A  fThey ésked about counselors fhgre and people's
Xelationwhtps wzth friends and stuff, | ;
R What type of relationships are we talking about?
VEA f‘Wall, iheyﬁware referring to if there was any type
of cloaenosa and have you ever saw anybody walk off together
or spend time away from camp together and they asked me if I

knew anybody there that had any type of homosexual relatiop-

ship. _ _ ;;J
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"when you said you were interviewed'by Mr. Isaacs?.

them?

.neighbor, that I had been a counselor and ‘he was wanting to

. talk to me and he came down and we decided to have our’ lawyer

Q. Miss Cook, have you told me.everything.ydu know
about this case, everything.ybﬁ remember?
A Everything that I can remember.
MR. ISAACSQ Just a moment: No further questions.
THE COURE: Cross examine? i
CRQSS EXAMINATION
BY MR. WiSE:

Q How long did Mr. Isaacs spend with you visiting

A The first time?

Q Ch, savetai.times? Yes, tell me about your visits
with Mr, Isaacs. |

A Well -~

Q How mahy ﬁimaé ha#e‘you vigited with himaft:

A _Withuhiﬁ, once; and with -~ |

Q Mr.'Pitchlynn?

A .'The second time, ves.,

Q ;_fHow much total time do you suppose you spent with

A Well, it was -- he found out about my name from a

present because we didn't really know what wvas going on,

Q All right.,

A ' And we were at my lawyer's office it seemed like a

949
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real longlﬁime.
@ over an hour?

A Yes.

Q @ Two hduxs?

A Yeah,-aziittle bit over that.

Q  Two hours, and then when Mr. Pitchlynn came, how
much time did he spend with you? |

A Well, that was at the Magic Empire and that was
probably around 45 minutes to an hour.

MR. WISE: . I have no further questions, thank you.
THE COURT: Anything else, Mr. Isaacs?
MR. ISAACS: No.
THE COURT: You may step down,
.(WﬂEREUPONCJthe witness was excused and withdrew
from the he;fing room. )
, MR. rSAACS. Call Mary Turner.

THE COURm.' Wbuld you raise your right hand. Do

you swear to tell the truth, the whole truth and nothing but ]

the=truth,gso-h¢;p you God?
THE WITNESS: I do.

MARY CARSON TURNER,

‘called as a witness on behalf of the Defendant, having been

first duly sworn, teastifies as follows: |

DIRECT EXAMINATION

BY MR. ISAACS: = |

950




- FORM 402

N, 07002

—v wwe ORIUNRE,

10

11

12

13

14

15

16

17

18

19

20 .

21
22
23

24

25

ma'am?

sailing.

P o O »

Center.

Q

Would you state your name for thé record}3p1ease,

‘Mary Carson Turner.

Mary, in the summer of 1977, what was yoﬁr amploy-

I was Waterfront piréctor at Camp Scott.
What's a waterfront?

A waterfront -~ I taught swimming, canoeing and
Okay. How long have you been a Girl Scout?
I guess since about 1965.

Been to Camp Scott quite a few times?

Five years as a camper and five years as staff.

What's your occupation now?

:;ﬂI;m a Child Care Worker- for Children's Medical

‘ ~¥ourLE§m§3aa§kess?

. '928 SButH Yale.

June 6th, 1977, you were. to Camp Scott for an -

origntation week preceding the Openxng,of Camp Scott; right?

A

Q

A

Yes, sir.

Tell me what you did during that week?

Well, it's-a week where the counselors get to know

one another and learn about Girl Scout Programs and learn

the camp areas and the things that ypu willlbe doing with

951
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1 the gifls and you learn about program ideas and the basics .

2 that are going to follow.

3 Q . Did they lay down ruléa_#nd»régulations for camper%
4 and counselors at that time?

5 A Yes, sir. .

6 Q What are the rules on coming and going in the night
7 hours at Camp Scott when camp is in session? :

8 A What night hours? I mean, are you talking about

9 evenings or sleeping time?

10 Q What time do'they-lock the gate?

I A Well, either 10:30 or 11:00,

12 . Q Who locks the gate?

13 A~;_ﬁma11 in tha past summars, it's either been Ben or

1 5%&@“Caﬁb*D&re¢tor.'fV

Q. How long have you known Ben Woodward?

15 o

16 : '“;; %”.6 since the first summer he came there which was, I

17 believe, the summer previous.

18 Q Three or four years ago?'

19 A Yeah, two summers befora that.

20 - Q Mary, if you're locked out of the camp, who do you
21 go to for a key to get in?

22 A Well, you generally have to walk in and then go up

23 to either Ben or the Camp Director and ask them to come open

04 the gate so you can get the car in.

Q During the orientation week, are all the Unit

25 |

952
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Leaders ahd Counselors apprised of the fact that if'you'xeh

 out past 10:30 or 11:00 o'clock, you're going to be locked

out and have to come to Ben or Barbara to get the key? -

.\ Yes, sir.
Q Did.anybody else have a key té your knowledge?
A No.
Q | Is there'anyplace'whe:e a master key is kept?
A Not that I know of.- |
Q On the week preceding June 12th, did anything unus-
ual happen in the camp area?
A Not to my knowledge.
;tﬁé;: AAnybody rnport a theft?
;:;;A.: Not that I know of.

“'1;§Q Did anyone report saexng an intruder?

ey

Y
g Bl ey R
R ! A

ﬂﬂﬁﬁ v No, v

'Q  After the orientation week ended on Friday, where
~ did you go? | -
A I went back home,

Q Anybody with you?
. A I don't remeﬁber.
Q | Camp re-opened on Sunday afternoon é£ about 1:00
o'clbck;'is ;hat correct? .
A.: Yes, sir.
Q Wbre'fou there when it;oéened?
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Q Did.ybu.have an assignment list with you at ghat
time? - | | | |

A  No, I'mnot -- I wasn't a Unit éonnselor; I was
Director of the Waterfront. |

Q. ‘Where do you live at Camp Scott as Director of the
Waterfront? .  |

A'_ Well, diffe;ent placeg, bu£~thi31i' for the first
week, we were gging to be in Seminole.

Q Seminole is how far from the Kiowa Uhif in which

~direction? 7

g

11'A Okay.‘ I hi&éitg think about my directions here.

- Q Sprlng creek runs north and south, doesn't it?
f .§ ;  If you say sa, okay. Then Seminole is east of

Kiowa ané slightly north and it is, I guess, half a mile.

Q Mary, that afternoon when you ar;ived, did someone

qive you a pafticular list of duties that you were to do?

A No.
Q so jou.more or less had thevéfterndon off?
A No.
0 You did not?
A | I was told verbally'the thinga thaf were éxpectéd off

Q | All right, and what were you expected to do there?
A‘. Well, the waterfront staff and myself, since we

weren't assigned to a particular unit, we were to help with
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‘”came down and helped do it or .else Ben had hired some local

f you needed some rope for your tent, where do you go to get

"~ the camp aréa?

the luggage - lugging the luggage and taking the luggage
down to the different units. Thén we went up to Great Halll
and helped with dinner. |

Q Did you see anybody unusﬁal on the campgrounds that
afternoon?

A Yo |

Q Dofyoulknow who put the'tents pp the week'befoie
orientation period?

.....

:?f A X think there were either some Girl Scouts that

people touhelp him put them up.

g Mary, yau ve been going up there a long time. If

rope?
A The chick hut.

Q  The chick hut is located up towafds:the'center of

A Right. It's across from the nurse's station, around
in'there, right catercornered from the Camp Diiector’s Office|
Q It anybody has a problem needing some feéair-equip—
ﬁent, would that be the place ﬁo go, the logical place?
A. For certain equipment. If you needed an extra -
dutch oven, you might go up there and check or eiée you might |

go to another unit and borrow one of theirs. Just dependd 3

on what you needed.
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Q . Kiowa Unit has a storeroom behind the kitchen
there in the middle of the camp. Are all the units set up
like that?

A Yes, they are..

0 What is contained in the way of tools and repair‘ﬁ
items in those storage units in each camp?

A As far as tool and repgir items?

- Q .Yes. |
Al Oh, not a whole lot. Mostly - it mdstly.cpntains '

things for cookouts, like dutch ovens and spooné'ahd things

like that, and things to clean up the latrines and, uh, broomr

so the girls can sweep'tents. I think there's a rake.‘ I
can'ﬁ remember. There-might have been extra rope in each of
them but not that I‘know 6f; : |

Q During this orienﬁation period, are,ybh advised
where to go for repair items and toois?

A Yes, sir, | |

Q During orientatien period, you are édvised about
camp security, are you not?l

A Yes, sir.

Q ..After fhe little girls had setﬁled in to their
particular unit on éunday afternoon, sometiﬁe?during the
afternoon houf, say arouna 5:00 o'clock,lwhat was yoﬁr'next_l

duty?

A Well, dinner came up then. Dinnér was at 6:00

356 .
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o'clock, I believe. That was the standard time. I don't |
know if -- -
Q Do the waterfronts have a particular duty at
dinnertime? . | .
A We'hei§.9erVe tables, just like every other staff.
“'Q;“ Who was in the waterfront group with you?
" A Peggy Harris, ‘Annette Croft, Donna Dixon.
Q- So all of you w;re there helping with the dinner
a£;5;60§§ﬂqloékj is that correct?
A. Yes, sir.
Q A 1itt1e.later on, there wasla storm in the evening
was there néi?
A Yes, sir.

Q What”happened during the storm in reference to you?

A - Well, I don't remember it raining until after I was|

in bed. Now, if it stormed e&rlie;, I don't remember‘but I
put down my tent flaps.

Q Did fou_éo off the campground that hight?

A I"don't.remember going iﬁto'quust érove. I don't
know for sure;‘

Q  Did you see anybody unusual wandering around thé
campsiﬁe area that night? |

A No, sir. )

Q 'ﬁid you haVe any particular duties affér'dinner

which would involve some of the campers?

957
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A Né,'not campers. I was setting up schedules for
swim lessons, canoeing, free swims, sailing for the next

week .

‘Whpre did you go—to set up those schedules?

HMA- oh I worked on. them in the staff house and then I
don t know if I visited a11 the units that night but I went

'around and told the gifferent unit leaders - I might have

>’ -n*

told some of them when they came up there - and gave them

when they,;wam and when they had canoeing.

Q Wﬁat time was it when you started going from one
unit to the 6ther? | _

A I don't know. T would guess about 8:00 or 8:30.

Q Was it dark yet?

A -I don' t know,

0 :!_You went from each unit, though, talking to- the
unit 1eader? |

A I went to at least one or two units, I know.

Q Do you remember which units you went to?

A  Well, I can remamber going to Kiowa because I knew

the counselors so well and I stopped and visited counselors

for a minute and I -~ -
What counselor?
Dee .

Dee Elder? .

> O P O

Yes, and then I don't remember directly about any
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of the others. I qu have talked to the unit leaders as they

cﬁme into the staﬁf heuSe and gave them their assignments for
' waterfront schedules.i

o d'” What tzme was ‘it when you had your conversation with

A

Miss Eléer approximately?

A Probably between eignt and ninef

Q bid an see any'intruders or anfthing unusual at
that time? R |

A  No, sir,

Q See Mr, woodward at that time?

A I don' t remember seeing Ben, no.

Q

Okay. After you had the conversation with Miss

"Elder and the girla,from;the Kiowa Unit,'unit leaders, what

did you do?

A | Weil, I oan}t - I don't.directly remenber. I'm
sure I pronably just wont bock to the staff house.and then
went on down to my unit and.snent the rest of the evening |
down in myiunit.. | |

Q  Who was with yodndown:there?

A : Well there was the three other waterfronts and
there was Annaette who was in charge of Obis and two cooks,'

three program aides, and I believe that was all that was in

our unit.
Q Do you know the namegfof the program aides?
A I can't remember them.

960
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. everybody up in my unit and we went up to Great Hall.

CR What tima didﬁyou go to bed that night, Mary?

around 11 00 o’ckbék, 11u30 at the 1atest, I would guess,

\-,,._, 3

"TV.Q ; Had you seen anything unusual since you left the

Kiowa Camp like an‘intrudar or somebody at - Camp Scott that
didn't belong there? .

A No, sir. o

Q; Tell me whﬁt happened when you woke up the next

morning?

A Well, Barbara Day walkéd.intd'my_tant and I sat up

in bed. I don't think she éaid-anything‘to me yét. I just

felt her~presence. And she sﬁid, uh -41;he4t01d me to get
everybody from my unit up to the Great Hall andfhdt to usé

the foot path, but to use the main road. I went and got

Q After you got up to Great Hall, what happened?
A -Well, not a whole lot for awhile. We sat afound

and we couldn't figure out what was going on. ' None of us

knew anything that had happened. We didn't know why we were

up there and I found out a little bit before breakfast what
had happened and then we had breakfast with the girls.

Q Do you remember who told you what happened?

Peggy Harris, I believe, and then I talked to Carla,

A
Q After you had breakfast, what did you do?
A

Well, that's kind of a jumble. The girls were out

@Iiﬂpn't remember. It was fairly early, probably -
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'on the front porch the decision was made to take the girls

just sat there in front of it. And if - when parents or'

" to get the girlé,-

down to'thelcreek, I think at that time. And I was checking
on.the’ cdnoes t&ﬁpggjif we could take the canoes down there
and that's about ali I can remember of that‘time.

Q Miso'Turner, athny time during the'morning hours
after Mrs, Day came to yoor tent, woko‘you up and told you
to take youx 4; éet your people'op toithoﬁGreot Hall, and for
you to meet theo up there, did yoﬁ:goo.anybody unusual in the
Camp Scott aroa}‘any‘ottangers?

A No, sir. :

Q When you got finished with your assignment, taking
the little girls on waterfront activitias, what did you do? -

A Well I set up at the staff house for awhile and we

somebody came in, we turned them back or else had them come

in and sit in-tho staff house and than;'aftor,that, we went

'Q  From each individual unit?

A Well, when the buses came.

Q What’tiﬁe did the buses come? ..

A Around 1:00 oiolock, I.thinkﬂ

Q | After the buses came, and after the’ girls had been

loaded on the buses, what happened?

A Well, we went up to Greot Hall and we had sandwiches,

Q  This is the counselors we are talking about?
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I
J

A;”, Right." This !s all the staff, and everybody had

sandwlches and then the Q0SB -~ Barbara talked to us for a

few minutes, and then the OSBI talked to us and,eVerbody B

got ready to ~-

Q Did they talk to you individually; Miss Turner?

|

A Yes,‘they'di .

Q  What was the substance of the conversation you had

with an OSBI Agent?

A He asked me if I had seen anything unusual and asked

me my name and all the vitals about;mYself,‘hOW‘ldhg I'd

been at camp and thinge like that and if I knew anything

|

that would be relevant and I hadn't seen anything or heard

anything.

Q Did you tell him everything you've told us here

today?

A (No'response )
Q Did you tell him the same things you've told us

here today?

A Oh, yeah, because I didn't have anything to say.

|

Q 'Ddfyou'remember'the name of the OSBI Agent that
interviewed you at Caﬁ+‘Scott?"

A : Nd, I don't{

Q Did you ever go into the Kiowa Unit area on the .

day of the homicides?

A No, sir.' | o | | : ;J
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Q After the in?erviéw with the OSBItAgent, what did
you do? : ? | s

a2 I got my waterfront staff together and before
any of us left, we went down to the pool and put up all thg
equipment that we hgd gotten out the previous week, all the
keg boards and the.gaféty'eqﬁipment and then we put the
canoes in the craft hut'and we got in the. pickup and we went
and got the sailboats from Lake Hudson and we put them up
and we put all the waterfront equipment up and then we all
‘'went down to Seminocle qnd got our'personal belongings ready
to-gb.- ”

Q After you loéded yoﬁr personal belopgings up and
left camp, were you contacted by thelosBI?‘

A ' You mean 1ike later this year?

Q Yes? |

A Yes, sir;.'

Q Whan'was;thati'

A Probably two.ér three months'ago.

- Q Where‘were yoﬁ when you were,contactqd by that.

Agency? o

A Either théy télléd me at home and I calléd them
back because my mother called me at work, or else they called
me at work. I don't remember which way it was.

Q Did they set up an interview with you?

A Yes, sir.
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Q

A ‘

Winds or,

‘work almost; right achbs from the Hilton. -

0

A
Q
a

0

A
he showed

to me‘and

AR < 2 )

was obviously the picture, the original had been torn’in

pieces and it had been reconstructed and a picture taken of

Q

A
Q
A

. Where was thgtuinteryiew held?

's what I saw.

- It looks fém

At the Camelot —- no, not the Camelot, the Trade

well, it's right»across the stree%'f;om where I

Who was presént? -

An os314Agen§.

Ahﬁlyqu? T

And myself, §es.

What was thefsubsiénce of ghai interview?

He showed me a picture and asked me who it was and

me a tennis shoe aﬂdfasked me if it looked familiay

that's.about all I«canzremeﬁbar of it.
Did you knOthﬁe person in the picture? :
Yes, sir. |

Who was the'person»ih £hg picture?
Louise Liggins. _. o :.

Would you describe the'pictufe for me?

It was a picture taken of a picture, a picture. that

‘Do you know Where the picture came from?
No, I dOn't.f

Had you ever seen it before?

iliar but I couldn't tell you whose it
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- the Quapaw Unit but I don't know for sure. It was -- it

‘white rucing thing on the side, but that's about -all I remem-—

was.
Q Are you Louise Liggins?

Yes.

» .

Q In what capacity?

A 'She was a staff there the summer before.

Q Was she a member of the staff this past summer?
A No, aix..l

Q wOuld:ébﬁfAeécribe ﬁof me'the:géégraphicél locatjoh'
of the picturé 6f Miss Liggin;?
. THE COURT:' I don't understand your questioﬁ; Mr.
Isaacs. | |
| Q Have you{evér'beén.to,ﬁhe place where the picture
was taken, Miss,Turnef? |

A Well, it looked like it was téken~right outside

looked like it was part of the camp area. .
o) Would you describe for me the tennis shoes that
the OSBI Agent showed you?.

A b think it was gold and'it had asome type of a, oh,

ber of it and he showed m -~
Q How about the tread?

A Well, he showed it to me but I couldn't tell you
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Camp Scott?

A Did I?

Q No.

A Or did he? As far as I know,.hé set up appoint-
ments with other staff, | |

Q Had you ever seen that type.bf shée beforef

A Well, if I had, it didn't register.

Q@ - During the weekend preceding Camp Scott's official

opening, did something unusual happen, to-your know;gdge, at

A I heard about a tent 5eing'ri§péd but'théﬁﬁa about
all. - | |

Q Do yéu know what unit that was in?

A That was in Kiowa;

Q ; Were you at Camp Scott earlier_in the year at the
nget Camporee?

A No, sir.

Q Did anybody report thé:theft-of anyiitems.f:om~
Camp Scott in the Kiowa Unit on or about'the l2th and 13th
of June? 1 |

MR. WISE: If it please the Court, she just testi~

fied she wasn't there. |

MR. ISAACSs N & believe the 1l2th and 13th of June

are the days in questidn here, Judge.

*'mHEfcouRT. I don t understand ‘what your question

Did she - was it reported to her on that day or a theft
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on that day reported to her at some other time? ' Your queé-
tion is confusing. |
0 Miss Turnér,.on the 12th and 13th day of June, did
anybody menti6n to'you some item of personal propefty was
takeh from a.tent in the Kiowa Unit? |
A .i heard about eyeglasses but I don't know if it waﬁ
Q How about a purse? ‘ .
A And I heard about that and I think I héard about it
that day but I don't know for sure.
Q Mi#s furner,.didlany 1aw‘enforcemen; agency take
your fingerprints? |
A No, sir.
Take any blood samples from you?
No, sir. | |

Hair samples?

B0 ¥ 0

No, sir,
Q Have you told me everything you know about the
‘homicides at Camp Scott on the 12th and 13th of 19777

A Yes, I have.
MR. ISAACS: Just one moment.

Q Miss Turner, was more than one tent ripped?

A Not that I khow of,

MR. ISAACS: Thank you. That's all I have of this

witness.

- MR. WISE: We certainly would have no guestions,
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Your Honor.

THE COURT: You may step down.

(WHEREUPON, the;witnéés was excused and withdrew
from thg hearing room.) '

MR. WISE: May we inquire if the air condifioning
is functioninQ? ' | |

THE COURT: I was told earlier it is as low as it

can go. If counsel are too warm, you may remove your coats, |

MR. ISAACS: Judge, can.we tqié a brief recess.

THE COURT: Aboutéten'ﬁinutes? |

Mﬁ. ISAACS: Yes, sir.

(Following a ten minute recess, the‘proceedings
continued as follows:) |

THE CQU#T& I believe we're ready, Mr. Isaacs, if
you are. | .

‘MR, ISAACS: Mr, Pitchlynn is goidg to take this

- witness, Your Honor.

MR. PITCHLYNN: Call Celia Stall.
THE COURT: Raise your right hand to be warn. Do

you swear to tell the truth, the ﬁholé'truth and nothing but

ihé:txuﬁh;?sﬁ helpﬁydﬁ:ngf

©hmk wimvess: Yes.

.CELIA ELAINE STALL,

called.as & witness jon'béhalf of the Defendant; having been

first duly sworn, testifies as,foiloﬁé:
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BY MR. PITCHLYNN:

Q
name?

A

.

» 0O

0 » 0O

'Empire,Gifi Scout Council?

ing week? =

st

-y
Q

A

- Right now?

~ What is your place of residence?

© Ch, I was Assistant Unit Leader.

: “Quapaw. .

_Quapaw Unit.. Did ybu:gaketpart in a pre-camp train+

L Yes.

DIRECT EXAMINATION.
Celia, for the record, wquld'you state your full

Celia Elaine Stall.

Celia, what is yoﬁr.occupatibn?

Yes.

I'm a full time student at OSU.

Tulsa.

Celia, in June of 1977, were you employed by Magic

Yes,

And what was the nature of your employment?

In what unit would that be?

g
kS

The week preceding the. opening of the camp?

Yes.

What was thé nature of this orient&tion week?

Oh, it was to prepare the counselors. Just -- we
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briefed over everythiqg that was going to happen that Qeek.

0 Did you have classes ﬁhgf week?

A  No, we just met like Aifférent times during the
day and she talked about different things - Barbara would
talk abogt different thingsr :

Q So Barbara was your instructor?

A Ub-huh. |

Q Okay. During this week, did you go through rules

‘or guidelines for the counselors at camp?

A~ Yes.
0 And-could you describe what’the#e rules and guide;
lines were? “
A Well, for what -- for safety or what?
Q Secu:ity or.respohsibility of counselors in the
uni£ and so fortﬁ? N o

. A Well --

.;Qfﬁﬁh'gbykrgﬁymhgi‘s too broad a question, Mr.
Pitchlynn. -Why don't you narrow it down to a certain area?

MR. PITCHLYNN: Okay.

JJ;Q :11é2{§“go%ﬂa;ﬁﬂé§,what type oflxules»or.guidelihes
were given Aealing with tﬁe~s¢cufity of the caﬁp -- security |
of Camp Scott and the. unit you'weré.in?

A Well, we had’walkiéétélkigs. We Qere to be given
walkie-talkies and uh, safety_~fhealth'f whdtéver.thgsei;re,v

Red Cross First Aid box, and they said they 1ocké31E¥ they
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were going to lock the gate at maybe 11:00, I think, and if
we were supposed to take the medicine for the girls up to
Barbara's Office; it's all'étuff.liko that.

Q kaay. Who was to lock the'gaté?"'

A I don't know; she didn't nay.’-"mnéy.".

Q Did ﬁheylsny wno had the keys-to thelgate?
A I know Barbara and Ben aid. - . |
Q You don't know of. any others?

A :. No., No, I don't know.:?’ |

Q  The gate was to be locked at what time?
A . T think it was 11300, 10:30 or 11:00. We were vot-
ing what time we had to be back in and if*we didn't, we had

to stay outside all night.

Q Okay. If you didn € make it in by 11 00?
Ri o ; }%?§ocked out. until ‘we got the key.
'Q_'. bid anyone, in fact, get left outslde7 |
o Ar ;fﬁ We didn.t have a chanca. ,We-never did go out.
'.bﬂ 'eDuring.the‘pre~camp week, did you see any strangers
on the campgrounds, anyone in your judgment that didn't
belong in the camp?
A bjo.
Q Were there a number of norkers or were there, in faot,;n
workers on the campgrounds settlng up the camp?

A Ben, Marty, Richard was there and I -- -he wasn't

there during pre-camp or I don't think he was; I can't
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remamber.

Q Okay 50 Ben --3- |
A  Ben las~there'ﬁll the_time; He did a lot of --

Q And Marty were the oniy pgople that you saw in the
camp, other than Girl séout;? H

A Yes,| I think -~ yeah, pfetfy sure.

Q Was it during this week that you received an assign-

mént to the unit that you.wefe'to be working at as a counse-
lor, unit leader? | .l

A Did |I receive assignment then?l

Q  Yes, during this week of pre-camp?

A Yeal, yés; it was.

Q. Doy you remember ‘when?

ELH.thUh, no, no. I can't remember when., It was some-
time. during't?e middle of the week. I don't think we had

them, ;he assggnments yet. No, we did have the assignments,

we did havu e aésignments when we went.

Q But| you don't recall exactly when.you received
thenm? | o

A No, huh-uh.

Q Do you recall 1f the assignment included the assian

ment of campjrs to the unit?

A Th? list of girls?

Q  Right.

‘A It seems like it would have to because we had

/
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unusual'occurrénces anything out of the ordinary that happen-

already -- I believe that we had put the girls in tents. I

wouldn't -~ the U, L. in my unit, she &ould have all that
information, whether they had or not. Seems like we did.

Q Okay. During this woek of pre-camp, were you
involved in any repair WOrk, clean~up work oround the unit?

A Oh, we had to go check and make sure that we had
all the right equxpmant and I -- we did do some work up ther%
Jill and I worked photography hut, and it was dszerent
things, movinggbeds around and.ghings like that,

Q okay; During the week of pre-camp, was there any

8a’ to you?'

A Not Fo me.

o

that‘happengg _gqxggcéolse?g

;A;iQ._chi&;§ ou have any peraonal knowledge of anything
p ‘
A - Yes. :
0 What;would_that'be?*,
| A Wall§ Sunny and Donﬁa weré.folIOWed ohe night;
followed by a flashlight down ~- I guess it was Cookie Trail.
They were followed into the staff house.

Q Cookle Trail is the. main road coming into camp and
they were followed down Cookle Trail?
.\ I-th;nk tha; 8 what they told me. I don't know.

I'm pretty sure that was the road. It was either that road

or the one fro@ Gceat Hall.. I don't knob-which one. It was
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‘'was the afternoon, probably. I don' t know, 3:00, 2: 00, some-

one way or theyother but they were followed down a road.

Q What were their names?
A Sunny and Donna.
Q Do you remember their last names?

A Uh-hbh, Sunny‘Doheftyﬁbnd Donna Dixon. They were
followed by a %lashiightvand'they went to'the staff house
and hid under ; car or something.

| Q Do ybu'know if tbeﬁ ;eported tbié?
A No, I don't know. I'aon't thihk‘Donna.-— Barbara

knew about 1t.z She sald she didn t know about it unt11

g ‘;5Unt11 August?
a "’ﬂYes.; A

t

Q- 'Did they tell you anythxng else about their exper-

ience that you can recall?

A No. ?

Q Pre-oamp ended on Friday, I believe. Did you leave
the camp on Friday? | | |

A Beg your pardon?

Q pid &Ou leave camp on Fridoy, atntbe'end of the weel
of p:e-camp? ; |

A Uh-hbh{
Q About what time did you leave the camp?

A Oh, sometima in the afternoon. It wasn' t 1ate.’ It
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|
{1
thing 1ike thaé, as-soon as we could get out.

0 Now you received your assignments to the unit. Did
you make any k;nd of preparation in terms of moving your own
personal belongings, setting up your own tent before you
left camp? g

a Befo&e‘we left?

Q YesJ

A It seems like we did. One of the girls in our

3

unit stayedwup there. stayed up at camp. that weekend._

"d:"IOkay, who was that?

‘A{ ALiuga;HandPFsop. I belxeve she did and I believe
she'étayadwan%:—-~because Barbara tried to get-her to stay
up in the office, in the nurse's office with Gwen or someone
and she -~ I,think she -~ I don't know whethexr she slept up
there or npt;but she moved he: gear and I kind of think that
&e moved ourggear, too, because we Qete all --ztowatds the*
end of pre-cémp, we were all mdviné eferything afpund using
the truck and hauling stuff around. I think that was -- I
think it waarthat day. I can't remember though." :

Q You left that afternoon? Where did- you go?

A ‘que. -

Q H%me?

A ” Ifbelieve I went hoﬁe. I just can' "t remember.

Q } Do you recall if -- who, if there was anyone that

left with ygu?
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A JanL Jill and Judy.

Q When did you errive,et Camp Scott? o

A I cén't remember that. I really can't. .Welli~we
had to -~ I téink'it was Sunday because the Girl Scouts,
they didn't qé.up there on Sunday, s0 we must have -- no, I

can't remembef'if we went home or not. I'm pretty sure we

ﬂid. I just can t remember.'

L : QURTt Misa Stall if you don't remember the

answer to a question, all you have to say is "I don't rememer.

'Ask your next question, Mr. Pitchlynn.

"’bi Celia,fdd you recall what you did, what your
activitiesa wene when you arrived back to Cemp Scott?

A Yeaﬁ, I do. We had tagged the girls at the Scout
Qffice that aéternoon.and;we took them beck up to camp
Sunday and unfoaded their iﬁggege.in a 1ittle'brown -- you
know, the brown, yallow and orange tags, and into piles, and
when they unloaded them, we took them to units --'took the
girls to the unit that afternoon.

Q Did you have meetings that afternoon with your
girls? . | | |

A ' With;the girls?

Q Yes,ithe canpers?'

A Well; yes, we were with them.

Q You maoe ~-=_you eaidtyohfhad assignments. pid you

give their tent assignments and their tent-mate?
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the other girl% followed up in about fifteen minutes, the

A I dén't rémember.
Q -!oughad dinner that evening in the Great Hall; is
,fhat correct?é
A ¥es€
Q. Do jou recall wh;t time it was?
| A",;Néj probably'~~ it was 5:00.
IQ'ﬁ

. Couid you tell e what process you used to get

the gxrls to the Great Hall and serve the girls their meal?
«'wky;; Uh- huh. I t@ok, probably maybe six or eight girls
up there ahead of time, They were called the hpppers and we

set the table.; I showed them how to set the tables and then

whole camp.

Q So'yﬁu had dinner-about 5:00 o'ciﬁck. About what
time would youihave finished? |

| A -Oh, b:OO.
Q 6:00%o'clock?,
A Afte} we finished cleéﬂing up and stuff or.finiéhed

dinner. | | |

Q What, if anything, occurred after dinner?

A ‘Sing;ng porch; |

Q Singing éorch? Would you‘teii us what singing
porch is?. : | | |

A Well, that's where all the girls go out there and

everybody lines up on the_porch and they all siné. That's all
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After dinhef..
Q Do all tﬁé‘girls5;_ all the campefé;lall“éhe
counselbrs take part'in singing porch?
A,. Uh-huh. e |

Fwnj'

. Q qu*long did singing porch last?

A Well they go out there and sing until the girls -
the hoppers get th° tables cleaned up and then the hoppers
come out “and they sing for maybe ten or fifteen minutes more.
Probably:takes thirty minutes, twenty minutes.

Q What was the weatherllika at ﬁhe time; cloudy?

A It -- yes, it wad. Ae soon as we left, I think
we maybe even had to close singing porch earljfbecause it
started to rain and’ we all ran back to the units because it
was starting to, you know, rain, starting to sprinkle, so
we all left and went back tO‘OUt units. .

a  so you went from singing porch directly back to
your unit to get out of the rain?

A ‘ Uh~huh.

Q . After yqu'returnedpbaék to your dnit, did it rain
for some time? pid it continue to rain?

A I believe it did rain, It rained about -- it
seems like it rained until -- well, it's hard to tell because
the rain keeps dripping off the leaves, 80 I don't know if

it was finished raining or not. It was raining'quite awhile

aftgrwards, thoqgh; after we got back to our unit, until dark
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I'm sure.
o) Were there any othet actiVities after dinner and

after y°u<returned badk to the unit?

‘-5A3:5a1 ddn t think 30, 1 don t remember..

- Q_thNo~other,ﬁé¢tin§§ or conversations?

t4'A'}1,x donftaremember.' o
Q | Who w#s sitting hill at your unit?
A Who was sitting hill?
QAt' Right} if you recall? | _
A I don't believe ﬁe-had that that night; I believe
we took turns just going to take showers and we stayed in

our unzts that night so nobody went out, Everybody kind of

set hill
Q Were there any visxtors in your unlt?
A . Outside visltors or from other -
Q From outside your unit‘or the camp eithet?

A i ddn't.think 80, no, I'QQn't believe so.

Q What tims that evening_did the little gifls start
toAgo_to bed ‘and start quietingkddwn?

A They didn't quiet down because they were up running
around until I doﬁ't know how 1ate.- We were in bed. hut they
were still talking in their tents until probably 11: 00 or
12:00, talked foxever. _

Q So you could hear them ta;kiné and'plgy;ng?

A Qh,ryeah,.écreaming and sqguealing.
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’out'in the WQodSESG we'all went out and we found this little

Q Didwany of the counselors ever go out of.the”tgnt

f'pason to check on the girls or. to --

A o We d;d, all ‘of us went out once but I'm not sure -+

we were all aaleep and ‘this -- we heard this scream or cry

girl out wandering around she'd been.sleepwalking and we
asked'her the next morning and she didn't remember a thihg
about it. That was -~ it was aftet l was ésleep and I dot't
think the other ones were -- maybe a couple of us were asleep
We all went out to find out where it came from and’ it was
just a little girl that had been out sleepwalkzng.

Q Where did you find her?

A I don't know where we found her. I can't -- I don'
know. It was -- we was all #sleep. She_ﬁ#s theré,-she
wasn't there -- I don't know how. |

Q Do you recall her name by chance? .

A No, no, I don't. | |

Q So the girls were talking and playing rather late,
the counselors were apparently trying to go to sleep. What
time would.yog say that things finallytquietened'down, the
girls? o |

A Well, they quit coming to our tents at about, oh,
probably midnight,’ ll 00 or midnlght, aomewhere along there.

Q So until mldnight, they had been coming to your

981
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A Yeah, Up running around and telling on each other

" and stuff like that.

Q Celia, what time Monday morﬁing did you awake or
were you awakened?

A Early; real early. I don't know.the‘exact.time.
It was before -- it was probably é;ound 6:00 o'clock}.pretty
early.

Q Who woke you up?

A Dee Elder.
And who is Dee?
She was from Kiowa.
.Frdm Kiowa Unit?
I think she was maybe a uﬂit leader in Kiowa. 

Why did Dee come to your tent to wake yoﬁ?

» O » O » 0

She came to our unit and she was crying and she

woke up Linda Henderson and‘took Linda off and told her

something and then they went around and chedked.all'of the

~- this is what Linda told me, They went around and checked

- all the units in our -~ all the tents,,each tent in our unit

to make sure there were four girls in each tent. And then
Linda came back énd woke -~ well, Kathy and I were sort of
awake ~~ sort of vere; She came back and told_uslwhat had -
happened and I don't know where Dee had gone afterithat,

Q What did she tell you had happened?

A That three girls had been murdered.

982



404

- FORM

PENGAD CO., BAYONNE. N.J. 07002

10

11
12
13
14
15
16
17
18
19
20
21
22
23
24

25

Q Anyhﬁingfmore?H'h

'MR 3WI§E5:fIflit.pLease the Court, we re going to

have to object to his 1nqu1ring and begging for a hearsay
response ~~- third party.
THE COURT. Suétaihed.
Q | After they had gone through the unit to the tents

to make sure all the little gxrls were in their tent, what

did you do next? What was the next thing?

A She came and woke us up and we r— and someone,'I

'don t know. who it was, came down and told us we were qoing

to go to breakfast early and I don t know whether it was

Barbara -- I don't know who ;t was -- came and told.us and

.we went after Linda had gonegaround and checked all the tents

we went and woke the girls ub, had to aﬁaken all ofhthem.
Q So the gxrls in your unit were. still asleep?
A Uh-huh.

Q So you woke the gitls up and got them ready for

breakfast?

A Right.
Q As you were instructed by Barbara, by someone?

A Yes,
Q  How long did it take you to get the girls up to go
to breakfast? |

A I don't know; very:shortly.

Q@  Were you given other instructions how to take them
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‘came through our unit and we didn't follow them out. We

‘went out the other way.

up fhéréf
A No, it seems like homeonevrang the bell, the big
bell, becauée'it rang. | |
Q Were jou instructed to use any particular route
or ~- |

-\ No, we went -- we took the same pgth'out. Kiowa

Q Okay. When you wént to breakfas;.hhen, hreakfast
probably wasn't ready? '  | |

a No, I dpn't‘think it was.but I doh't know. It
seems like -- I don't think it'ﬁas bécause ke didn't have a
chance to take the hoppers up there or anything 8o we all
went up and we waited on the front porch. .

Q Okay. So you had breakfast after a ‘short walk.l
What happened after breakfast? What did you do with the

girls after breakfast?

A We went straight down'to Sycamore Valley. We'waiteb,

I believe for one other unit and want - down to Sycamore Valley
Q What s Sycamore Valley?
A It's -- it's a hike from the camp, you know, maybe
a mile or mile and a half doyn.. It's a place where the girls
go swimming and taking canoéing_lessoqs downjthe;gg

Q ' Do you remember what units wenttté'Sycambfé Valley?

A Everybody but Kiowa went'doﬁn_theré.~
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Q

knowledge what Kiowa Unit was doing at'that time?

A"

office or Barbara's office talking to OSBI Agents when I
went up there.
Q

" by the authorities, OSBI, Sheriff's Deparimeﬂt?

> 0O O» O P 0O 0w

Itfs hard

by the authorities?

Do you know what --| do you know of your own

'Not very long, just asked a few'questibns.
‘What type of questions were you asked, Celia?

- Did we hear anything, did we see &nything, I guess.

‘Did you hear any ing,.seelényﬁhing?f

"Yes.
Who? - 1 don't know their names,

‘No.

How do you knowy they were interviewed?

Uh-huh. They were [up at the -~ up at'the'nuréeig

Okay. Were you at any time on Monday;questioned

Me or my girls?
Well, you first, personally interviewed?
I was, uh~huh.

And for how long?

to remember.

No, I didn't.

Were any of the campers in your'unit interviewed

Who were they?

You don't recall their names?
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A Because I took the
when we were HéVing the girl
when this happenéd that day

Q -bn Monday?

A Monday, because we
dressed w§s7wheﬁ theﬁ was pa
to help these éirls pack and
ing to her and telling her 5
they had geén that night and

over there and they told me

whoever was up there in Barbara's office and took them up

there aldhg with the Kiowa girls and they sat -~ we sat there

‘with thé-Kiowa'girls and the

take care of them so I left them up there with her.

Q So you had conversation with some of the campers?
A Uh~-huh,
Q A In. that conversation, something was said that made

you feel you should take thT

ties?

A Right.

Q  What was said in that conversation?
A ' They told me that'night:they»had seen a couple of
mgn behind their tents and .cne oVer by the latrine, one right

??h@aa"?hﬁéiiieﬁis'aﬁd'fhéimhad told meithat;one:had on army

"y sk

bbdts'én&lkaki'pghts,nﬁhe one that was on the tent. They

up there. We went ~- well,

7 get dressed ~- I don't remember

qut it did happen that day.

were.having the éirls get
cking to go. Kafhy Elder went
some of ﬁhe girls started talk-
omelthings that they héd thqught

then Kathy calle@'mé and I went

nd ‘I took them to the, uh,

they -- Susan said she would

girls up to talk to the authori-

|
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‘ Barbara 8 office that had gone up there when they called

looked out thé.back of the‘tent and saw his feet and that s
-~ one of them was. swinging on the latrine door and they
were yelling back and forth to each other.
Q  They were yelling?. “ |
A Wei1;~just visitinq, yéu khow; they were talkihg.
Talking loudly. E
Q   Do you kn&w how far it is from the 1atr1ne to the

tent where the gxrls were sikting in?

A f Oh, not too far; m ybe from here to the end of ‘the
courtroom, maybe. Maybe a ltttle bit further.

Q | .what élse did they| say in terms of descziptxon?

A Tﬁat's all they said and they said there were just

two men talking and that they had gotten 80 scared they had

gotten so scared ﬁhat they'd crawled lqto a_sleeping bag and
slept that way for the rest of the night; |
Q Did they overhear any cohver8ation that occurred?
A No, I doh't £hink 80. I don't remember but I am
sure they didn't sa§ that, |
Q So you tpék the.girls up to talk to the authérities
Do you recall it wag? Was it:an 0OSBI Agent?

A It was a whole == |just a bunch of men up'thare in

V

DT
¢

them.‘,,“

S R

:;Qf And you 1efh the. éitls with Susan - Susan Emery?

!

‘~fEA'*’ Uh-huh Susan EmeTYp yeah-

987
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; T -
Q@  Did any of the other campers or anyone from your

unit mention anything unusual

A . No.

or out of the 6rdinnry?

Q And had any of the qirls mentioned anything of

personal property taken that was missing?

A No, except my unit 1
of the girls, though.

Q Do you know what Kat

A A_pursé. ‘Itlhad been

Q  And do you'héve any

what'was'taken?

hy was missing?

-stoien that day.

eader, Kathy. ' She wasn't one

Monday.

idea what was in-the.purSe,

A I know her billfold was and I -= I don't know

whether her glasses were or no

t. I know her billfold was.
Q So she discovered that on Monday morning?
A Well, when’ﬁejwere'padking_to go home, she couldn't

Q What time had that‘b%en Monday?

_find her purse. It was right there by the edge of the tent.

A It was MOndayvafternoon when she found it was. gone.

Q  Celia, ﬁere you intérvieWéd.again later at any

time during\the week?

1" A . During the. week?

P
&

Q
A
A

. Some iady from -= I

muDo you know who called you?

lon't know where.

ed over the phone a few weeks later.

- I guess it -
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was OSBI, I don't know.

Q What did she'askiyou?'

A

Q  And were i&u?;"'

A No. - |

Q@  And Qérefthere any

A With who?

Q  With the OSBI? .
Yes, -

=

Q . When did that take

A
| Ql:"Juﬁt :gcé@tly?;
A Un-huh.
Q Weeks, withiﬁ'the ]
A Uh, no, it wasn't.

If I was missing any red panties with black lace.

later conversations?

place?

Just awhile back, up at-stillwater.

Lastfhonth?

Q And what was the‘natufe'of that?

A  They wanted us to

dentify tennis shoes and a

photograph that had been torn up and pieced back together.

9 ‘ngldﬁggu identify

L

9 Do you yecall what

. R T BERR
TR R

a tennis shoe;_l

Q Were there any other pieces of ~~'ahyﬁhing that thﬁy '

any of those?

the brand name of the shoe was

‘A No, I'touldn't tell you what it looked like, just

It was when I was up at school.




404

FORM

PENGAD CO.. BAYONKE, &.J. 07002 -

10

11

12

13

14

15

16

17

18

19

20

21

22

23

24

25

things that day.

showed you, any other items cr'pigtﬁres?

A I don't think so.

No, £héy just showed us two3f>

Q . Who else was with you? -

A 'Jhn,
Q Jan Grumley?

A VYes.

Q Cella, did you happrn to hear a sqream on Eondayg

morning by any chance?

A No.

0 Do you have any personal knowledge of anyone that

did hear a scream Monday' morntng?

A No, except for that

over the KRMG;?adio and said all that stuff.

little girl that said - got

one that I heard say anythihg, was supposéd to have heard

something. That's all I hearT.

o
f h

u{n MR¢ PITQ@LYNN.,“JEs- a -moment, Your Honor.

‘"'Q Celia, do yau kndw Judy Hall?

a RIS

CA Yes.lgffhﬁ;;? ’g(

~”Q Did yqu know.- that Ju

MR. WISE;:
an improper question. .
irrelevant, immaterial, no bas

asked.

dy Hall had been frightened

during the week of pre-camp by a-man_answéring -
If it please the Court, this.is totally

We object to it, Your Honor, as being |

is for such .a question being

.She's the only

990
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THE COURT: Was that witness called by the State, |

 Mr. wtse?

MR, WISE: What was the name? .

MR, ISAACS: Judy Hall.

MR. WISE: No, Your

Honor.

' THE COURT: Objection is sustained. It assumes

facts not in evidence.

MR; ISAACS: Judge, how are we going to get it in

evidence?
Q Celia, do you know

A Yes, I do.

Judy Hall?

Q Did you have a conversation with Miss Hall?

A Yes.

MR. WISE: If it please the Court, again, we're

calling for hearsay and we'd

no predicate being laid that

also like to know -- there's

Judy Hall is relevant to thzs

cage or relevant to the State s presentation.

MR. PITCHLYNN-: Your Honor, I'm trying to get into

ev:dence the substance of the conversation. I'm not trying ~

g

1-THE GOURTa.-Abk your next question, Mr, Pitchlynn.

Q What ﬁas the conversation with Judy pertaining to,

Celia?

MR, WISE: If it pl?ase the Court, it would be

hearsay.

THE COURT: I'll all

low her to answe#'that question.
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Overruled.

A What was the ques;ion{agaiﬂ?‘

Q What was the subst

lJudy Hall?
- A Which fime?‘ We're
0 Towards the end of
with Judy Hall pertaining to
A Yeé,'I had one.
Q - Could you explain
cbnversation was?

A Yes. She had said

pre~éamp and she was sick and we were all dbwn somewhere. We
had all gone somewhere and_she ét&yed in'the}teﬁt and she
said a man came in the back of her tent and-she'juSt laid
-there becausershe was, you know, she had come up there to go

to sleEp and she sald 1t didn t really bother her because,

well,ishe dzdn‘t know who it

;,Q¢~3;She dldn t know who the man was?

A No, but then -~

Q  Did she tell.you when this happened, what day of.thT

week it was, do you recall?
A No, it was probably

éick. I don't know,

Q It was during pre-camp?

A Yes.

to us what the sﬁbstance of that

ance of your conversation with

begt friends,
pre-camp, you had a conversation

‘a man entering her tent.

that a man was--~_}t was during

N

was but --

7.~ it was the day that she was




- FORM 404

PENGAD CO,.. BAYONKE. N.J. 07002

10

11

12

13

14

15

16

17

18

19

20

21

22

23

24

25

was a real épacey =~ she was

Q You mentioned two of your friends that told you

that they had been followed.

was?

A Nope. ‘I'didn't even find out about it until after

I had gone. : \
. ) |
Q Wag that also duri&g pre-camp?
- | | o -
A  They didn't ever tehl ne. I don'‘t think they

really ever said tha£ to me but I assumed, I guess so.

Q  When you found the %itﬁle girl sleepwalking, do

you recall .her name?

\
I |
A No. ©She wag -~ I c?n t remember her name. She
T spacey one but I just can't
|

remember her. name.

¥

~'\
&'was wlth ydu when you found her?

| A I guess all of us. \Linda Henderson - like Linda

¥ \

walked 1nto the middle of camp with her but I -- we were all

\
real groqu and*I just ~~ 1 tqink we were all looking. She

was just there. I don't know‘how it happened. .
| Q. Did you find her? Dﬁd you personally find her?
A I don't know;t_ . |
Q Do,ydu remember when this happened?
A It was Sunday - Sund#y night or Monday morning.

Q Approxlmately what tima?

A I don't know. We weLe asleep. It could have been

s

i

any time. I think it was kind | of early, like maybe 1:00, 2

Do you remember what day that
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Q- “You didn't hear an§ other noises or see anythigg
else unusual, out of the ordinary? :
A No, no. l
Q Celia, did the litLle girls that reported seeing
the two man,ldid-they give you any kind of description of
the man other than boots, ké%i panig?
A Mot th;ﬁ I can rempuber.
Q Okéy: You said that you didn't recall the names
of the 1ittl§ girls? ' |
| a oh, no.

Q Could you tell me wyhich tent they were in?

A Maybe 3 -v'miggt,ﬁave been 3 or 4.
o ent,3or4z |
A I ﬁh;nkfit/$pswp;ohably 3, but I don't know.
Q- HCanléggjgiygtﬁgéa dbscripti§$_¢f any of the girls?

A .Jﬂg.ﬁhiﬁk'éneiéf’them was kind of chubby. I don't
remember though. One of thenm was~chubby but I coﬁldn‘t
tell you anything else. ﬂ.. |

Q And did -~ in your lcoversation with dudy Hall, did
Judy give you any kind of désfription 6f-the person that came.

into her tent?

A No. She said -- she didn't giye mefa;description.

»She said that ahé thought it might have been Ben, but she

didn't even know who Ben was.

Q Ckay.
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from the hearing room.)

|
|
| .
A She thought he wa; just there to check the cots,
that's what she thought. |

l

Q No descrlptlon of the way that he waé dressed?
A wo. | |

Q Black, white or Inéian?
A

No.

0 Celia, have you told us everything you know about

the weekend at Camp Scott?

A EverythingAI know? |
Yes. %
|

No, I can't think of anything;
1 .

Q

a

Q Everything that yo& recall?l

A I suppose, from wh%t vou've asked mé, I can't
think of anything signifiéané that I haven'titold you.

' MR, PITCHLYNN: No;further questlons.
' THE COURT: Cross examine?

MR.'WISE: I don't pelieve we have any. Thank you,

' !
Your Honor. o |
1 I

THE COURT: You maylstep down.

(WHEREUPON, the w1tpess was excused and w1thdrew

THE COURT: Call yopr,next-witness.

MR. ISAACS: Judge,iwould you entertain breaking for.

Junch at this time? ?

THE COURT: We'll h&ve'to start early, if we do. lJ

995
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|
|
|

' I
MR. ISAACS: All right.
|

THE COURT: All right, We'll recess until 12:45

p. m. - %

i
i

(Following the lun%h receés, proceedings continued

as follows:) , %
AFTERNOON SESSION
l

THE COURT: . Raise your right hand. DO'ydu swear

to tell the truth the whole mruth and nothing but the truth,

i
i

'so help you God? L
e THE w:wngss.y ffdo.}

\ THE COURT+ - Be“seatéd.

o DICKIE JOE COOPER,
_ R | L
called as a witness on’ behalflof the Defendant, having been

l
first duly sworn, testifies aﬂ~followsé_

DIRECT Exayzuamxon

'BY MR. ISAACS: 2
!

Q State your full name%fpr the record, please?
A Dickie Joe Cooper. | |

Q Whgre do you reside %t-this time?

A West Memphis,.Arkans%s.

How are you employedﬂ
I drive a truck.

Back in Juﬁe of 1977,%where were you~1iv1ng?

» O » DO

»-At eight miles south of Locust Grove.. I was stayins
with my folks.

996
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Q Do your folks have some property out there?

N

Yes, sir.
Q Liﬁe there ali your life?
A Yes,isii.
Q -Dickie'Joe, are you acdnainted with the Camp Scott

camping-qrea?

A Yes.
o Q Dlrecting your Attention to Sunday, the 12th day
of June, 1977, will you tell me what you did that day?

f;Aﬂ L;I stayed at my folks® home.

;Qﬁ-'g@qd.dﬁ§L§§g§h¢ evening hours of Sunday, what did

A I was_home._

Q  The next morning at about 8:00 o'clock in the
mbrning, aoﬁe_little girls were killed. Can you tell us where
you were before 8:00. 0'clock? | -. .

A I was at my folks' homé.

Q .Dickie Joe, after the homicides, dié:anYOne come to

you and interrogate"you or gquestion you about thése homicides

4

A Yes,
Q Who?.
A The FBI and OSBI.

Who was the first law enforcement agency?

The FBI.

o P O

The second one?

997
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‘A OSBI.

Q What déy was it when the FBI came to interview

you concerning these homicides?

A It was ~~ I believe the first time was early part

of October, I was in Wichita, Kansas.

Q And what happened when they interviewed you?

A They came up and they wanted to know where I was
at. I believe iﬁ was sth‘and the 13th. |

Q  Dpid you tell him the same thing you told us heré
today? |

A Yes, sir.

Q Did you later -- wére you later contacted by any

other law enforcement agencies?

A I was contacted later on - November, I guess - by

the FBI again.

LN O

Q Where was thag?

A  Ponca City. | |

0 What did they talk to you about in'fonca City?
A Wanted to know where I was at on 6th and 13th.
Q Did you tell them the-same thing? |

A Same thing.

Q- Did they take your flngerprlnts°

A Not to my ~~ no, I don't remember them taklng them,
Did they take samples of your hair?
No,
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Q Blood?v
A No,
Q Saiiva?
A No.

. Q . ‘Pickie Joe; after the interview in Ponca City.
) ) ; :‘ '- . L TP [ . .

place? SRR
A s XYes.

1 R S
2 L L S A T
Dy / [

Q Where was that?

>

At, I be;ié#é it was Tahleéuah, Oklahoma.

Q  When waé-ﬁhaé? - |

A I bélievg'it was around - somewhere around the
lst of. March.

Q And what was the substaﬁce:of that interview?

A It was the OSBI and thevaanted.td'know where I
was at the 6th and’the 13th,

Q- Do you :amembér'the'name of the OSBI Agent who“
ihterviewed you‘in»Thhlequah? H | |

‘A . No, I dbnft. Thére'was two or three of them,

Q Where did*ﬁhis 1nterviéwytake place? .

A At my hémé, once a£~mydjpb. |

Q - Which job?

. _

I worked for Ace Ready-Mix there in Tahlequah.

'@ At that time, were you living in an Apartment 2593

ISeminary Street?

]
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A .

Q What'aid the OSBI ask you .about when they intetvieﬁed

532_Seminary Street.

_you in Tahlequah?

9

» 0O

o

rell them

,?Thégi@gu%édwtéﬁkpow where I was at on the 6th and

oo .
O
PR

‘the same things you told --

;'Tﬁe'saﬁéfiﬁ{né.

Did they take any fingerprints?.
No.

Hair samples?

‘No.

_Saliva?

Y

>

o) Qo

of

‘No.

Blood?

No.

After that interview, were'you contacted by any

any law enforcement agency?

The OSBI.

Where was that?

At m& apartment;

Where is that located?
537 Seminoie, Tahiequah.
Did they interview you?
Yes, sir..

What did they ask you about?
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here today? .

“ you on the earlier interviews during the earlier interviews?

‘and asked me, I beliéve one of the questions was when was the

A "Where'I”w&s at on 6 Aﬁd 13th;

ell them the same things you have told us|

leQ‘;;_Wére”ygﬁantnr coﬁtact§d by a mémber of any law
'enforcemeht agency?;
| A ‘ :&ust‘OSBIu§ga$n.
| Q ":When was th#é?
A  f5¢st'o: myﬁkhoWiedéé, it was around sikty;days“ago{
Q Sixty days'ggﬁ wéuld.have been April 26th; is that
correct? -
A _Some&heré:éround-there} I;m not sure.
Q  Where aid they coﬂtact you, gr; Coopex?
A .ficked me up at'my home and took me into Tulsa;
at 537 Seminar,
Q t What was £he substanée of that interview?
A PolYgfaph test.

Q ‘Did they ask you the same questioné that they asked

A No, they asked me different questions. 'Ten of them,.
Q  What was the substance of that interview?

A Well, it was ~- thay'gave ne the'pdlygréph test

last time I'd seen Gene and if I would lieAto save a friend

and I don't remember:if théy asked where I was at or not.
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'They asked me my name.l There was ten questions asked

| since that ti@e?

- when he was down.,

J_ .
. . 1,_

,Q“. After that xnterVLew, were you later interviewed
at another time and place?
A T Wasn't 1nterviewed but the OSBI was at my parents'
home this week -~ not this week but last week
Q Do you know the substance of that visit?
A Yes, theyﬂasked me —-- they didn't ask me -~ they
wanted confirmed'from my mother and dad where I was at on

on the 6th and 1l3th.

Q Have you been'Qontacted by ahy inVéstigative agency

A No.”.I'take.that back. I did talk to one out here
this ﬁo;ning.! | | |
| Q Which fellow was that, Mr. Cooper?

A .His ﬁamé is Gary. I don't know his last name.

0 .'Is that the fellow sitting right'hefe at the end
of the'table? | |

A Yes, that one. |

Q Okay, what was the substance of that interVieﬁ?

A I asked him, you know, what he wanted last week

Q Okay. Have you told me everything you know about
these homicides at Camp Scott and the investigation that

followed, Mx. Cooper?

a Really nothingQ' I mean just everything I know is

srremd
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just all hearsay. t;,“ 5
;MR ISAACS¥ :No further questions. -
B fHE COURT: Crossvexamine?
MR, WISE: We_heve nefquestions.
. THE COURT: You may step down.
| (WHEREUPON, the wltness was excused and withdrew
from the hearing room. ) | |
THE COURT: Call your next'witness.
MR. ISAACS:' Judge, Mr. COOper came here from --
MR. COOPER: West Memphis, Arkansas.
MR; ISAACS: West Memphis, Arkansas.
THE CQURT? He is free to go unless you need him:
for some other purpoae. | |
MR. ISAACS- Judge, he's-y@néerind about”getting
his plane ticket money.

THE COURT. . Well, he'll have to talk to the Court

" Clerk. See Eloise Gist about any possible witness fees,

mileage fees and S0 forth

MR, ISAACS: Call Richard -- Well, Jan McDermitt.

_THE COﬁRT: Raise your right.hand. Do you swear -
to tell the truth, the whole truth and nothing but the truth,
so help you'Godf | E |

THE WITNESS: I do.

THE COURT: Be seated.
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called'as a witﬁéss_on behalf of the Defendant, having been

firat duly swérn, testifies as fol;ows:

BY MR. ISAACS:.

Q
A Jan Ldﬁiée McDermitt. .
Q Miss McDérmitt, Whaﬁ‘is your 6ccﬁéation?
A Right now? | | | |
| Q Yes, ma'am?
A Nothing; I just live at'hbms.
Q and were you a student at 6klahoma State'Univefsity
last year? |
A" ;ﬁes;
0 ”Dﬁring‘the summer monthé,'weré.you employed for

Magic Empire Counéil?

up.

A

Q
A
Q
A

o

' Have you eve;lbeen.to Camp Scott?
Yes.

How many times?‘ﬁ"

" ' JAN LOUISE McDERMITT,

DIRECT EXAMINATION

Miss McDermitt, would you state your full name?

Yes,{sir.

And in what §apaqity?

I was an Assistan£ Unii Leader.

How long have you beeﬁ a Girl Scout?

Oh, every since you're able to do Brownies and on
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A Oh, so many I probably éonldn‘t cqunt; lots of
times. |

Q Directing your attthtion“to Junelof.1977, you
were there as ét Assistant Counselor; 'is that correct?

A Yes, ‘sir.-

Q And as an Assistant COunselor, would you. tell us
~ what your duties are as Assistant Counselor at.Camp Scott?

A We're to help the gxrls when they need it and to :

keep them together and make sure they re doing everyth;ng
okay and to more or less Juat watch out for the girls and
help with activities.

Do you know Barbara Dgy%

'-:Yes, sir,

_ Yes,

Q During the week before camp offzczally opened, dld

you attend an orientation period?

A h—huh. It was a week_befo:e it startgd.
0 During that week, what happened?

A We went over several drills, fire'driils, what -

to do in emergencies and then activities that we could do

‘with the kids,

Q  Were you'instructed,about sequrity?-

A . Yes, sir. We'd -~ well, there was not a lot of .

security but, you know, when the gate was closed and when

Q

A

Q -Is she the woman that hired fou“in that capacity?
A | | |
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‘eritical aspe¢t_df phis"hearing.is thg date of, the evening

'ing with many many'peoplé and I think for the sake of per-

issue involved at this point. It's not particular material

- that this witness testifies to concerning the security and

we could leave and when we couldn't, The girls were never
allowed tolleave.and stuff like that,

Q- What time is-the gate openéd in the moﬁning?

A :I don‘t know what time it's openéd.

Q What time is‘the gate closed at night?

a To be.closed.-- o

'ﬁﬁ;”fALLIS: If it'please th§ Court, excuse mé,a

moment, Youfﬁﬂénor, I'm going';o'intérpose an objéétion
based othhé grounds ﬁhat it's incompetent, irrelevant and

immaterial. We have fixed no time or date. i.think the

hours of the 12th of'June, 1977, or the early morning hours

of June 13, 1977. ' We've gone through this line of question-

haps of conserving some time ahd record, perhaps an objection
is also founded dn.the grouhds that it has been asked and

answered and established, I think. There seems to be no

to be subject for the Court.
“MR. ISAACS:_thdge, I1'd say in response to that, th#
question has not been asked of this witness and this witness
has not.beehtpermitted'to_answer the question. Anything
what-have~:

you at Camp Scott, leading up to the homicides is

material.. !
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MR. FAI.;LIS:' If it please the Court, it 'ih'ay bé
material to a ci§11 lawsuit but certainly not material to
the issues here. |

THE COURT: Objection to that quesﬁion'is:sustained
It is not collateral but it 15 accumulative. Ask your next
question, Mr. Isaacs. ‘ |

MR, iSAACS:_ Well, four Honor,'I'asked the ques-
tion fof this purpose to show thﬁt Mr. Hart was not seen by.
this witness walking around Camp Scott. |

THE COURT: You didn't ask that, M:. Isaacs, You
ask her that guestion. |

Q pid you see anyone walking around Camp Scott the
week before the camp started that looked to'yoﬁ to be a
strangerf |

A Well, most of the people that,'you‘know,-come.to,.
-- well, other thah the girls, most of theﬁ were strangers to

me, You know, I didn't -~

Q ~  Didn't you see'any.strangétmen?

A No, just.peoplé that worked there, as fa; as I
knew,

Q During the week of orientation, did7jou obsefve

R

any men putting up tents in the Camp Scott area?
A No, sir.
Q Was it reported to you during that week that some

item of personal property was taken from one of the tanta?
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A No, sir.

0 | Did anything unusual happen during that week which
‘would be cause for becoming alarmed about'the safgty of
either counseiors or camﬁers? | |

A Not to my knbwledge.

Q MiSs'MCDermitt, did you attend‘the Cadgt Campdree
'£hat 6c¢urred some months before June?

A No, si:, I didn't.

Q ° Now, the Qrientation pericd ended oh'ﬁfiday; aia

A . Yes, sir.

Q  And on that Friday, did you go back to Tulsa or

to visit friends?

A I went t§ Coweta to stay'with my sistér;
.Q_:"Anyb6&§‘elselgo with you? _
A I took home Judy Hall, Celia Stall and Jill Mc-
Dermitt. = o | |
Q  what iime of_dﬁy did you girls return to Camp Scott
on Sunday? o | | |
A We were to.be_thére before the girls arrived,
which I think was 1:00, so probably 12:00.
Q lHad you been given a copy of the ;ssiénmentszfor
your unit?”
A No, sit..‘

Q  Which unit.were you in?
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- A Choctaw.
0 How far is Choctaw from Kiowa -- just estimate
the distancey:pléase7

A About‘a block, block and a half.

Q And that would be in a sdutheastérly'direction, was|

it not?

A No, it w&é Qest ~ it was west fdr mé; I'm prétty
sure, |

Q  Riowa Unit is west of you; right?"

#5 Right. |

'Q . On Sunday,’whén the girls arrived after 1:00 o'cloc
were 'you given'é“libt of the campers to be hssigqed to_your
unii? | | |

A No, I wasn't. |

Q  When the-girlé-arrived,'tell us what you did?

A We unloaded the buses and got all the girls ﬁo a
certain units; wﬁichever ones there wasLﬁo be and everyone
was assighed to a'certain specific job.and ;henlwe‘took the
girls to the uniés; to their assigns: |

Q To Chbctaw? | |

A Yes; | | |
Q 'Héw-many“campers did you have in Chocéawjvnit?

" »

‘oh, there was probably maybe twenty-eight, thirty

girls, -

Q What“ages, ﬁa'am?
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A About seven; around seven; age seven. I'm not

:;freal sure, though,

Q On Sunday afternoon, did any of:those-girls report

' "seeing anything unusual?"

A Not in my unit,

Q Did any of them report to you about seeing some-

thing unusual in another unit?

A No, sir,

0 Tell me what fou aiq iﬁ.the evening hours on Sunday
June 12th? o

A

I had dinner aanaftefward§; we just all Qént back
‘to our units, sang,songs_or}whatevef.
| - Q What time was it Qhen'éou_got bd&k ﬁo jbur unit?
A | Oh, probgbly‘abégt aigﬁt o'ciock; 7;30 or‘Bzoo.'
Q When you got bébﬁ fo‘your*unit, what did’you do?
A Well, it was the first night of camp.so. you knoﬁ,
”we 1et'the girlsleithei go into their tents or they could
stay around, you know} the main.plaée.
Q Darkness falls about what time in June?
A I guess about 8:00 o'cloék.:.No, I don;t know...

Q °  That night we were having a rainstorm, were we

A  Uh-huh,
Q  So it was darker earlier than usual?

A Yes.
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Did_you see anybody unusual or any reason -- did

fy@ﬁ'sge éanody which would cause you'to have reason for

alarm from the time that you got back to camp until you put

thévgifls to bed?

A.
o
a

Q

No, sir.

‘Who locks the gate at night at Camp Scott?

I don't know.

1f you'fe locked out of Cam§ Scott, who do you go

to get the key to get in?

A

Well, if you're out, I don@t know. ‘If_youfre‘in‘

and you need to get out, I'd go to see Barbara Day;

Q

» O » © M

the camp.
Q
quietened

A

Q
A

73195 
A

" Did anybody else have a key, to your knowledge?

No.
Do you know Mr. Woodward?
Ben Woodward?

Yes, ma'am?

'No, I don't know him. Just from association with

What time was it when the little girls finally
down and settled in? | |

In my unit, it was between 9:00 and 12:30.

Did anything unusuél happen betwegn 9:00 and 12:307?
No, just the usual.

At 12:30,'did you check_the;area?'

I did, yes, sir.
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0 Did you see anything unusual?
A No, all my girls were in their bags.

Q' .Did you see any people ﬁglking around with flash-

A No, sir,

Q  Now Miss McDermitt1/y¢que been to the Girl Scout
Camp quite a few times,'haQe you not?

A Yes.

-Q Where would you go to pick up supplies such as

rope or tools, if you are going to use those items to repair

a tent?-

| MR. FALLIS: If it pleaaé the Court, I object on
tﬁé grounds that it's cumulative and it's also calling for
a state of_facts not in evidence before this Court. 1In some
instance, we might inquire of her where we might go to find
toilet tiassue, where we might go to find towels, fepair _

material or anything else. It doesn't have'inything to do

. with this hearing.

MR. ISRACS: I think it's very material, Judge,
because testimony's been given about tape used to bind these

young gifls -~ about tape béiné used to bind them; different

.'types.of biunt instruments were all over the girl scout camp.

MR. FALLIS: Wheré she might go to get.anything is
not relevant to these issues, Your Honér.

THE COURT: The objection is sustained.
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]{uémﬁ; ISAACS: Show my exception.
FL Q;l:,Now, Miss McDermitt, if something, some cause for
alakm arises, who do you report that to?
;;g;f A : Barbara Day.
s Qi .What 's the procedure for teporting an emergency?
- MRtlFALLIS: ' If it please the Court, again I
t&ould objéct.- Again, it has no bearing on the issues before

‘this Court. Certainly, we've gone through several witnesses

| now and there's been no testimony offered by the State and

I can see nothing germane to this line of questioning'eﬁcept
spending time whicﬁ we've done with some.

MR. ISAACS: 1If Mr,-Fallis will let me oo'my thing(__
I'll let him do his. He put his'caso on the way;he thought

it ought to be put on and I'd like to ask these guestions

'because I feel like‘they're material. They go to prove that

‘my client did not cause the death of the young girls and also‘
that there are instruments that could be usad to cause: the'
deaths rlght there in the Camp SCott area.

. MR. FALLIS: Judge, Iudon'tlthinkttﬁoro's been any |
issue that many people'have testified about the chlck camp or
building or tent where rope was maintained, matters of this
type.. ;<doo't see any issue.

MR, ISAACS. I'11 accept that stipulatiOh;

f:MR. FALLIS. It's not a stipulation. It's been in

evidence tWenty-five times.
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THE COURT: I believe the qpestion was where would
you.go to turn in an alarm.if something was wrong? |
| MR. ISAACS: Yesg, sir.
THE COURT: I'll allow;her to'answer that queStion;
Chjection is overruled. You may answer that questioha
| A . I believe that éach,Unit Leader was to have a
walkie-talkie in the tents with them and was to report it
frpm fhere.
Q Were the Qalkieétalkies working thétlnight?
A I didn't use it so I don't know. o
Q  What time did you go to bed that night?
X .

About 1:00.

O .

Did anything unusual happen before gouZWeht‘ﬁo bed?
A No, sir.
Q ‘Did you see any strange men in the area?'
A No, sir. - |
Q  The next morning, tell me what happened Ghen'you
wokg up? |
A Ve were woke up earlier thag usual by.Barbgra.

She come_by to the unit, to our tent and told us to-gb to
eat breakfast and get the girls up and go eat breakfast,xtaké
the far : route, however, whichéver route ﬁhat would be to |
gd to breakfast. | .

Q When was the first time that you Lea¥ned of th§

death of the three'campers?
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A At breakfast.
Q About whaé?iime was that?
A Probably abqut 7 30 or around 8:00; I'm not sure.

v

Q Jan, did you ever go into the Kiowa Unit area on

'the 13th day of June?
A No, szr.:  ' “
o) After you:héé bréékfast, Iubeligve you took the

girls on a cande'triﬁ or sightseeiﬁg, dowﬂ by the waterfront?
A Could you repeat the Qﬁestion?

Q After you had breakfast, I believe it's been
testified that the unit leaders took their campers on a

little hike that involved water activities?

‘A Yes, we were to get them out of the arsea and keep

them all together so we took them down to swim.

Q Were you with that group that took the children

"down the river?

A Yes.

Q After you had been down to the river, what did you

do?

A We waited for the buses to come pick us up and from
thélwater, we took them straight to the buses..

Q  After YOu ibadqd;the;girls on the buses, what hap—

péned? ' : RN

A They took them back to the camp and we unloaded and

:they were to go straight to their tents and pack up and then




404

- FORM

PENGAD CO., BAYONKRE, N.).. 07002

o

S

10
11

12

13

14

15
16
17

18

19

- 20

21

22

23

24

25

S W

get back on the buses.
Q  Were you intervieééé by'any law enforcement agent
before leaving there on,the 13th7 |
A Yes, sir. j ff:
0 When was that?.“.
A It was after a11 the girls had 1eft. We were all’
to stay there and be questiﬁned. o
0 Who questibned ybu?'
A I can't recall the name.
Q Where was the questioning?
A In the Great Hall where we ate.
.Q Man or woman?
A It was a man,
Q Did you tell him the same things you told us today?
A No. He didn't ask the same questions. He just
really wanted to know if.I'd.seen'anything. That was all.
Q  What did you tgll'himz |
A Mo, |

Q pDid any of your campers report to ydﬁ'about.séeing

'anybody strange in the area or any people in the area that

were strange people?

A No,; Sir.

Q. after you had the inte:view w;th that OSBI ‘Agent,

were you later interv1ewed by some law enforcement officer?

A ’ Yes, I was called whlle I was at Stillwater.
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Q
A
whenevét
Q
A
Q
A
of shoes
. Q

A

kind of a

Q

A
outside.

Q

A

When was that? :

Just before schoéi was out. £.caﬂ't remember ;
that was. .
Were.you‘intérviéweé p;rsonally?

Yea. |

What was the substance éf that 1nterview?

They wanted to know if.i had seen a couple of palrs
and a photograph, - -

What.kind of shoes?

A pair --.one was a tennis shoe and the other was
bpot-like shoe.,
Would you describe the boot for me?

Oh it was about ankle hzgh kind of leather on the
It was brown, laced up, just a shoe,

.How many laces?

It went all the vay to the ankles - from the toe

to the ankle.

Q
A

ing sole,

Q

More'than two?

Uh-huh. |

More than two eye;ets?

Yes'. | |

.And the tennis shoe, caﬁ you describe that for me?

It had stripes on the sxde and kind of an odd look~

What was odd about the sole?

R
&

Wl
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'THE COURT: We'll take about a five minute réceéé?rg

Mr. Ig;&és;' o |
| (Follcwing a fivefminute.recess;.theyproceedings "f%
cénﬁinued as folicws:)" _ | |
MR. ISAACS: Call Richard Day.

THE COURT: #aise your right hand. 'Do.you swea;-"fi

to tell the truth, the whole truth and nothing but the truth,

so help you God?
THE WITNESS: I do.

. RICHARD HAUSER DAY,

called as a witness on behalf of the Defendant, having been
fifst duly sworn, testifies as foliows:
| | DIRECT EXAMINATION
BY MR. ISAACS:
Q  Mr. Day, would you state your full name,:pleasé,
sirf‘ | | |
A Yes. Richard Hauser Déy.
Q  How are you employe&, sir?
A I'm employed ﬁith Penmore Corporatioh, pharmaceuti~
cal representative. |

Q _Mt. Day, your wife is Barbara Day, isn't she?

A Yes.

Q And she was Director at Camp Scott during the summei-

of 1977; is that not correct?

A Yes, it is.
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Q _Somettime ago, your mother"nag cnnp Director, was
she non? |

-AI Yes.

Q About how many years ago was that?

A Approximately forty years.

Q. So yon're,acquainted with tho Campisoott'area.and
have been for quite;awhile.

A Yes.

Q Mr. Day, directing your attention to June of 1977,
were you at Camp Scott for an orientation period during one
of those days with your wife? “

'A ﬁ'I.think:I was there the wﬁeﬁend before but not
actually during the orientation == no, I wasn't.

nQ : During the weekend was anythlng unusual reported
to you about something happening at Camp Scott?

| A Just in the eyening.. Thére was some hysteria.causeq

by one gir1.' I think she felt she saw something in a tree,

I think.
A "If you are referring to thgt;.Yés.

Q Did anybody report finding:a”note?
A . |

‘0 Handwritten note?

‘2 No. .

Q@ Do you know anything.aﬁout the handwritten note
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foﬁﬁd at Caﬁpuéé;tt somé weeks before the girl séouts weie
killed? -

A Just what my wife has told me that some note was
foﬁnd, ves.

Q Directing your attention to Sunday, June 1l2th, were
you at Camp Scott?

A  Yes, I was,

Q Tell me what you did while you were there that
Sunday afternoon?

A \Most of the tiﬁe I spent exploring some parts of
the Girl Scout property that I wanted to familiarize myself
with as far as boundaries and where certain trails led and
so forth. I spent most of my time on the creek.

Q Did you go down on the creek by Wildcat Williams'
property, what they call "Wildcat Williams" property?

A I'was by there. I wasn't on the creek in that area
I was actually above that part.

Q Tell me what happened when you went down on the
creek?

a On the way back, after IAwent down this one trail
that leads away down to the furthest corner of the Girl Scout
property, on the way back, I did have an encounter with some-
one that was coming up from a -~ what seemed a minor trail,
some person there,

Q Was this on the Girl Scout property?

1023
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A Yes, it was.

Q_. Would you describe thatﬁindiQidual for me?

‘A. It was a quiﬁk encounter so it's sort of hazy but
he was sort of medium.iéhgth dark hair,ltélli fairly thin
person. | o

Q How tall Qould ydu.gay.he was?

A A little shorter than myself. Maybe, I'd say
around six feet, a little under, something like that.'

0 And the race of this man, sir?'_

A White.

o) Did he have anything in his hands at thgt time?
A ' He 4id have q‘jug, yes. | |

Q' What\édlor of'jug?

A It was a'plastié jug, clear plastic jug. He
explained to me he was after water from'the.créek;

Q How far from the Camp Scott encampMEnt area were

~You when you saw this man?

A I'd say maybe a couple of miles plus; aomething
like that.
Q Was that one of the swim@ihg holes that you.were‘v”

near, one of.thé swimming holes used by the-Girl'Scout Campf
A No, not then, no.
Q Would you describe for me tﬁe,colbr of the man's
hair that you saw?

A Itfwas dark.

1024
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Q

A

Did‘you say black?

I couldn't say it was exactly black. It was a

dark color as opposed to blond.

Q

A

Q

A

Do you recall the type of footgear that he had on?
No, I don't.
Can you describe his clothing?

He seemed to have.jgans on and some type of work

shirt, if I remember. It's not real clear because I was

sort of startled seeing him“there'as'welllas he was.

0
A

Q

Was anybody else with this man?
No.

About what time in the afternoon was it that you

had the encoﬁnter with this stranger?

A

Q

>

P Q

camp with

do?

2:00 to 3:00 in the afternoon.
After you4had.that encounter, what did.you'do?_'
Just came back to camp.,

What type of autbﬁobile did you oﬁn; Mr. Day?

‘At that time, I was driving a Volkswagen.

What color?

Green.

The rest of the afternbon.ydu were there in the
your wife; is that not correct?

Yes. |

Later in the evening, what did you and your wife
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A

Q
B
Q
A

' Scout van.

Q

Before dinner or after?
After dinnex?
We went to town.

How did you get to town?

- I believe we drove the van, I believe the Girl

When you were leaving the scout camp, did you see

anything unusual?

A

Yes. At the gate, there was a car that was parked

off to the side and there was some people in the car.

Q

A

How mahy people, Mr, Day?

I saw two éeople in the back and I saw idme feet

hanging out the front door in the front, but I aﬁn't know.

Q
A

Q

my wife.

Could you tell the sex of those pe:#pns?
No, I could not. | |

| Can you tell me the race of.thpse persons?
No..f |

- Could you describe the autoﬁobile ﬁhey wgre‘in?
Light coloréd. o | |
Sedan?

'sédan, right. . |
Who has a key to the gate athamp chtt,“Mr.;Day?

o my understanding, Ben, the ranger, h$s<one ;nd

Q .- Are there any other keys that YOu_know about?

1026
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A No.

'Q  What time approximately, to the best of your -

|. recollection, was it when you saw these folks pulled off the

| side of the road the:e by the gate?

A Around‘7:00 o'clock, I think; maybe a little before|
‘7 100 o clock | | |

Q _ After you and your wife had gone inté town and
gotten the milk and had driven back toward the camp, éid you
see anybody by the gate at that time?

A No, they were gone.

Q0  What time did you return to the camp?

A . Approximately 7:30. |

Q - Mf. Day, did yoﬁ sse any'strangeﬁs iﬁ;the'éamp
Scott area, other than the man that you mentioned at the
creek and people 1n the car?

A No,

Q At 9:00 o.clock, you ‘and your wife returned from
your milk run into Locust Grove; right?

A ¥es. _

Q What did you do for the rest of that oﬁéning?

A Most of it I just spent at the Director's cabin B

there. She took care of some details, I think with the

vﬁoampers; Most of it I just spent there sitting.

Q What time did you go to bed?

. A Around 10:00 o'clock.
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1:Q, Did you see any strangers between the time you

:;fgotn;he milk and came back and went to bed?

A ‘No.
o) Anything unusual reported. to you?
‘A No. |

ifQ'  Let me interrupt here just a moment and back up.

""pia anybody report to:you about a tent .being cut or slashed

in the Camp Scott area during the weekend in between opening
of camp and the orientation week?

A No, I can't remember. I knew of.it but I can't
aremeﬁbe: when I found;out about it. I can't.

_QA_. Did anybodyvfgport'anything abbut'éntintruder to
you or your wife in your prééenée? |

A No. |

Q About what time was it when you went to bed that

A Around 10:00 o'clock.

'Q When you woke up the next mornihg,'tell me_what
happened?
A TJ.I was woken up by one of the counselors at the door|

Q ' Carla Wilhite?

g | .Yéé, I beiiéve that's who it Qas.

Q? | Wha£ did you do after she had wokén you? =

%; She explained to us that there were three of the

girls that weré'missing and one of them was by tha_éide_of

T
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1 |- the :oéd é@ﬁ she appeared dead and that we shouid come.
2 :%SQ, éﬁ#ﬁaféiand I went.

3 '61 ,,Wés anybody else with YOﬁ_when you. went to the

4 'ﬁ;kiéwaxnnit?j

. " :‘N"'l [ ]

6 .~ 0. Tell me what you saw when you arrived there?

7 : A" After we arrived there}}I obseréed a young girl

g8 | that was laying unclothed, except for a shirt on.

9 Q- Excuse me, was anybod& with the bodies when you
10 and Carla and your wife drove up?-

" A Not right there, I don't think. I think there
12 might have been a counselor standing back but I'm not really
14 Q Nobody was there with the bodies?

A No. |

15 ' _ ' e

16 Q Tell me what happened after you pullgd,up? .

17 A I just -- I went over to examine the girl because
18 I noticed she had some blood and a wound on the right side of
19 her head. N |

20 Q You've had medical traininé'in the past, have you
' ‘not?

21 ' o

“.. A -Yes, sir,

22 | el v | L -

23 . Q... What type of medical training was that?
A . I’'have had a great deal of first aid training as
24y T
well as surgical nurse.
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Q- Is that a military occupation?

2 Yest

d:f. Whioh hranoh of the service?:

Uw

Navy. Q?

Q- Tell us‘what you did when you observed the bodies?
A

My Eirst idea wags -~ the first thing that came to

me was. thzs gzrl 1ooked dead, yes, she 3id and so I examined

~ obviously going to find a pulse and determine if she was.
dead but there was something around her neck so:I~gouldn't
.oét a pulse there and theo‘it just becaﬁe apparept;to'me
that she was dead. I.did not take a.pulse on he#.
Q Did“you at any time toooh any of the bodies?
A . No.
Q After you had looked at the body, what did you .do?
A I instrocted the nurse to stay there and to make
sure that nobody else came into the area and theh mf wife
and I wenf up to get Ben, tﬂe ranger.
Q.. .What time was this, Richard, that all of this was
going. on? |
‘A 6:30.

- Q Miss Alaback had arrived after you and your wife

and Miss Wilhite came upon the bodies?

.Afj "No, I think she was there first. I think she was

‘there first. They had gotten the nurse first. I think so.

Q She had walked over to the unit area. when you all
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pulled up,‘right?

3

A I‘m ot snre.‘ I don't know where I could place

,' S

her.

Q Tell me what happened after your wife went to get

Bén, what you dxd?
A Well I went in and woke Ben up.

who -was with you when you woke Ben?

Q
A Barbara, my wife.
Q Just the fwo of you?
A feah.

Q You left Mary Ann Alaback and Carla Wiihite'down
with the bodies? |

A ‘ Ygs."And I got.Beﬁ hb and she went to her c#bin
to phone the'highway Patfolman, the authprities, and then
Ben and I went back to the scene.

Q When you and Ben went back to the Kiowa Unit, who

wag there?

A Carla -- not Carla, but the nurse.

Mary Ann

Q

A Mary Ann
Q  Wnat was
A

Alaback?
Alaback was there.

she doing when you drove up?

Just standxng.

A

Qu' What did you and Ben do after you got’ back to. the |

Kzowa Unit?

il

Y

A Beﬁﬁweﬁt over to check the girl out and I took Ben'i 4

)i

1031
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truck and went up to meet the authorities that came into the

gate.

QW

Q

b

Q

A

Yes. L. E

LR S

‘The highway patrol?.

What did you do when _you got up to the gate?
Opened the gate and just waited for them.
Was the-gatg-locked? .

Yes, |

Are you sure about that}u

Yes, When you questioned me before, I wasn't sure |

because, uh -- and when I talkéd:it over with mytwife and

Q

A .

" 'went over a few other things, I realized yes. “I’would have

" had to open the gate, yes.

When you talked to me before, you told me the

 gate was unlocked?

No, I told you I didn't remember if IIOPéned the

gate or not.

Q

A

» ©

-

Whose keys didAfou uée?’ 
Ren's keys; |

When did Ben,givé yﬁu the'kéy?
They're in theiiruck.‘

Your wife had a key, too, right?”7

e ' \.J

Yes,
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and had it facing back into camp and just sat there and

waited for the highway patrolman.

Q Do you remember the name ef the first highway

patrolman?
A Harold Berry -- Officer Harold Berry...

Q What did. you and Mr. Berry do when he arrived?

By

I took him down to the site.-
Q Then what happened?
A I stayed back by the truck and he went over and -

I think Ben was still there ~ and he examined the situation,

' the scene.

Qf ’What approximate time in the morning was it when

‘-Mr. Berry arrived and you and Mr. Berry went back to the

Kiowa Unit?
A It woﬁld have to be ebprdximete becaﬁee I'm not .
really sure. | |
| Q Yes, sir,
A Guessing it to be asomewhere after B;OQ or.8=15}
I'm not reailyﬁsure. The time sequence is somewhat hazy.
Q Telltme what happened‘afeer you and,Mr..Berry ar-

rived back at the Kiowa camp?

A I know he. examined the¢scene and I just sort of

sat back and waited by the truck and in a short time, there

was 3ome other officers that came.u I;thxnk Pete Weaver, the

PRI
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Sheriff was there, I think, and some other people that I

don't really recall and I thlnﬁ they than began to -- I

think I did go with them to 1ook at some oﬁ the tents where

g

the girls had been miasing,

Q .Did you go over and look in the tent? .

A Yes.

Q What did you see whenffdh,looked in the tent?
A Just a cot; there was a large pool of blood that
looked like it had been wiped up on the floor.

Q Did you see any bloody items of clothing lying

" there in the tent area?

A No. .

.Q.’ Did.you aee.;ny,biood.anywherélelse,~Mr. Day?

:A There seems like on thé'bed; or‘some.blood on the
bed. | |

' Q  How long were you there at the tent with these

" fellows:

A Just a few minute;. .

Q What did you do_after you had lookediin the ﬁént?'

A . They looked around and'I_juét sort of'stood.there'
and they checked a few thiﬁgs else out.

0 What, for instance? | .

A I think they went behind the tent, checked around
the surrounding area and I waited by the truak and by this

time, some other people were arriving and chscklng some

e
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things out and I mainly ]ust stayed in the background
Q Would you apprOximate for ye the time Qf day that

. g
o aidd

you loocked in the tent?

A It wouid-be a euess;vmaybeg Cjiﬁoég:Quarter;
of 9:00., | o
Q ~ There were-several law:enfgree%ent'3£rlgers ﬁhere.
.w ith.you? ‘ o |
A Yes,

Q Would you give me the names of the officers that

you remember?

A Just Sheriff Pefe Weaver ahd OfficerFHarold Berry
are the only two that I remember. B

Q = Anybody else?

A There might have been eqme dthers,ebutlledon’t know
their names. | | _" ..

Q After you 1ooked in the tent and - had gone back over|
by the truck, tell me what happened?

A There was some ambulances that came. I believe ~-

- I remember having to pull the truek back out.

Q Where was the truck parked at this time when you

| got in it and moved it? We hava a diagram here;.:If you

could indicate on that diagram, 1I'd agpxéeiaﬁe@1t$&;ASSuming
this is the road to the Kiowa Unit. |
A Well, the 1itt1e boxes there.

Q Big box or little box?
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'people examining, doing some'things énd I just'stood'there

A  Big box.

Q Where did you move the truck when you backed ‘it

A Back'out by the staff house, theé%iéﬁa QFf;

Q Were tﬁe ambulances tﬁere'at thatjél@e?aéﬁ*

A No. I remember I pulled it out ééi?f:I k#éwiﬁﬁej'q

need some access. That's why I pulled it dﬁt:* | |

q How many law enforcement officers were there at
that tihe, to the best of your memo;y?

A I don't know.

lQ A dozen?

A l.Jeepers! I don't think a dozen, no, not a dozen.
Q'. Tgll me what happened'gfter you moved the truck?

A I just - I walked back down the road and I remembe;

waiting by the ambulances and there were law enforcement

and waited,

Q. Did anybody mention the name Gene Leroy Hart in
your presénce that morﬁing?

A  No, |

Q  pid anyﬁody feport to you that a purse had been

stolen out of the counselorAtent in the KiowﬁlUﬁit??,,

A .
Q Did you see any glassés_on the grounaithqtﬁmbrﬁing?
A No. - Ve
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) there and then I wés also involved with taking the buses down

Q Did you see what is called a guitar gagg;?_
A No. ;
0 Did you see any other evidence while yo@fwaxef

walking around in the Kiowa Unit?
A No. | | L

Q Tell me what you did for the rémaindeflaf?ghe éaj?

A After awhile, the Gitl Scouﬁ Director Borifiie was
there with a couple of people‘frqm the Board. I went back
up to the Director's cabin and waited there. . The rest éf
the day was speﬁt - well;lwe found out there was a possi-.
bility that some of the girls' péfents were going.to-shqw
because apparently, th;s inforﬁation had béeﬁ out on the
radip. So I-wenfldown to the counselor's cabin area aﬁd
Waiéed to meet them there and I was instructed:by.Bonﬁie-to
explain to them the situation, to assure them that it wasn't

their daughter involved and so forth and so on and waited

to pick up the girls atAWildcat'ﬁilliéms' and sb forth}
! Q  After the buses came and picked up the little girls,
were you ilnterviewed by any law enforcement 6fficefs?

Q What time was it that you left Camp.$cot£;§§5£héag}
13th? I o S

L

A 5:00 o'clock ~-- 4:00 or S:CO.o'cIOck. B

Q During that time, did you talk to~any.lawléhforééméﬁF-f
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officers about what you did?
A Yes., Not law enforcement officers. I talked;ta{”

one person who was assistant to the Districth;tdrney,-Sidfl

Wise - a lady. B S

Q  Mrs. Huff?
A Yeé, I believe that's“h§¥‘naﬁe}‘
Q  What was the substance of that interview?
A Basicaliy, Sorf of ﬁhat-had hﬁppeﬁéd and who I was
and what ‘1 was'doiﬁg there. |
- Q ."Did youhtell them thé same things?
A Yes;~1.think; shre.it
Q Was'tha£ ;he ;nly'convefsatioﬁ_you_had'of an
interview nature with soﬁe law enforceﬁent‘agent?
A Yes, as weil as I can remember, &est
Q Whén'yoﬁ left at 5:00 Sfclock, where did you go?
A We went to some frien#s‘ house, somelééople that I
had met recéntiy{ and stayed atlthgir homg.
Q Where ﬁaé that?
a It_is further east on-HighWay 33, several miles
ffqm back off the road. -

Q  What are their names?

A Mx. and Mrs. John Nielson. : o : ;a'_

Q  Were you contacted later on by thé'dklahoma Statéij

Bureau of Inveétigation?

A Later on that day, or the next day?

El
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Q Yes, sir.

A Later on thﬁt.day?

Q That day?

A No, I was not.

Q Contacted the next day?

A We went back to the camp and 4id a few thiﬂgs,

ﬁicked up -- we had to take Barbara's belongings and things.

Q From the office?
" A Yes, in the office.

Q pid YOu speak with anybody on that day concerning
the homicides? -

Q After you had picked up her belongings, what did

A Went hone.

Q When you went home, were you contacted at.a later

‘date by any law enforcement agency?

A The§ asked us to come back to the camp the next
day.

Q So we're tﬁlking about the 15th?-'¥oﬁ were there
on the 13th, you spent the night with the Nieiaon's On'thé
l3th, went back on the l4th and theﬁ, on the lSth, they
askea you.to come back?

A Yes, I believe thétiis correct.

Q When you got back to camp on the lSth,’wére.you_.

*
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interviewed by any law enforcement agency?

A

Q

A

Q

A

Yes, by an OSBI Agent.
Do you know his name?

No, I do not.

What was the substance of that interview, Mr. Day?

Specifically, we went over a review, the events

that happened, a little bit ﬁbout my background, you_know,

what I did after high school on up through the Navy, schoolin

and et cetera.

Q

Q

A

A
Q
A

Did they give you a blood test?
No.

Take any blood from you? .
Not'at‘that time, no.

At a later date, aid they?

No, I don't think they took a blood sample from

me; no, they didn't.

Q

Have you told me everything about that interview

on the 15th?

A

Q

A

Q

A

Just =<~ they took some fingerprints.
Your fingerprints?
Yes.

Who took those?

One of the agents. They set up a little area there

to take fingerprints.

Q.

For what purpose?

1040
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- lection?

A It would be conjecture. I imagine just to elimiﬂa%e
‘here if I had any involvement in it, I imagine.

-0 After they took your fingerprinfs, did-they~teil'y

to0 go on hbme, they'd be in contact with you?
A Yes.
Q  What is the next day -- next date that any law

enforcement'officers'contacted you to the best of your'rgcol—

A I think maybe, I'm not really sure, a couple of
days later, I think one of them dropped by the. house and went
over a few things with us.

Q ‘What waé'the substance of that interview?

o

They were interested in some shoes.

Q What kind of shoes? |

A Mainly a print. They were interested in a foot-
print that they had found and matching a shoe tﬁ_a particular}
footprint and they wantéd to know if we knew anybedy that
had this.particulax type of shoe or if we were familiar with
i, : o

Q Have you ever seen a pair like thaﬁ before?

A No.

0 Did they éhbw you any other photographs or piecés
of evidehce? |

. A Not that I remember, no..

Q  Is that the substance of the conversation you had’
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at your home that day?
A . Yes,

Q Did they contact you at a later date, Mr. Day?

b .

Yes, they‘did,
Q What was the substance of.that c&nveréation?
A It‘was mainly a lie detecﬁor test;
Q Who was the agency that contacted you about that?
A. (No tesponse,)'_
Q If you rémember?
A I don'£ rehember his naﬁe. There were several OSBI

officers there. One came in and actually administered the

test.
Q Do you remember the date apbrdximately?_.
A ' No, I don't.
Q About how long after the Camp Scott homicides were
you given this lie-détgctqr'test?
A .A'week, something like that roughly.

Q  After that interview, were you contacted again at

a later date?

- There was some periodic calls but no, not regular

interviews per se; some checking up of some of the different

items.
Q What, for instance?
A I think some names of counselors and some other

things like -~- well, most of it was directed toward Barbara,

1042
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1 not myself,.

. 2 - Q . Since thén,‘ have any law .enfo"r;:ement officers
L 3 con'tacteﬁ you' 6r interviewed you or taken any samples of your.
4 | blood, hair? | |
5 A Thé‘y took spm'ﬁair'-samplells. that night I had the
‘ .

' polygraph test but they did contact_.ii\e lat_:er‘. on. about the

7 | shoe incident.

8 Q | ﬁ‘he' shoes?

9 A Yes. |

10 . Q Du::'i{ng' the-'i':ime you were at Camp Scbi;t, both

11 including the week that preéeded the opening of camp a;id the

12 camp, did you observe any men putting up tents?

- 3| A wo, I'dﬂd.not.
_. 14 Q Do you k;xow who put thg :'tents .ﬁp?
s ‘A I would 'a;é'uxfie it'”fw-as‘m Ben.
6 | Q | Okay. At anyA tifné were you ever shown a bloody
i 17' | towei? o : | | |
§ 18 A No.
19 .Q' lD’id any law.'z}éhfdrceme'nt' of’f‘icers show' you a flaéh-—l

,o | lisht and ask you to identify that flashlight if you could?

A No. They 'did'n‘tA.show me"‘t"hé f'lashlight. I remem-

" “PENGAD CO., BAYONNE, N 07002 -

21
- "ber the flashlight.
23 Q pid you see that fla-s'hlitght wﬁén‘ ybu':' were there
“ 24 near the body.t_:hat': day? | |
. ' - A Yes, that morning when I first went.' thefe, yes.

25
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- L ;i | . Q What else did you seé near tﬁé'bodylthat,morning?
. *2 A  That's all, except the sleeping bags; I did see
a s 3 that.
;g' Q Mr. Day, abouf this man ﬁown on'the creek, did he -
.4; have“a hat on? - o
é% | :A Mot thét‘I-remember; no.
*; Q 'Would ydu know himlif you s&w-him again?
8| A Probably not. : |
9 Q Do you remember if he had‘any facial hairs; mus-
ld | tache? | |
11 A I don‘t remember.
12 Q  About how fgr were you when you fi#st saw him?
. ‘“.13 ) A Ten feet appro#imately. o
. 1 4' 0 Did you get any closer than that?
15' A Maybe five feet,
16 Q How }oug dia ygu see-him?_
: 17 A Just for a»mihute.
§ 18 Q. Sixty seconds?
g 19 A A minute or two; something in there. |
; 20 s Q Whgn you went to the gate -~ I'm kind of mixed up.
i ’1 What automobile did you use‘to go to the gate in?
%-ﬁ 5 | A Ben's truck.
L 25. Q - But you went down there in another vehicle -- weng'
«5' ' _;ﬁlz;:{:down'to.the Kiowa Unit in another vehicle?
X :'; 'f" A Yes. | |
25
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Q@  In a separate one?.

A 'ﬁecause we got Ben up and Barbgfa took the van
down to her office and Ben ﬁnd'I took his truck and went
back to the site, |
. Q Have &ou evef.been gshown any photogr&phs?..

A~ I think one time they showed me a'photogfaph of
some counselor they found,

Q Louisg Liggins?

A I don't know. At that time, nﬁbody kneﬁ who it
was. I think it was found in the supply hut.

Q Is this the one that 8 been torn up and everybody
keeps talking about? “

A Yes, I think it was; yes. _

Q Did it have ‘a car in the picture and a g1r1 sitting

on some sleeping bags?

A - No.
Q Describe for me the one you saw?
A There was just some girl standing, like someone

taking a snapshot of her, you know, standlng there. The

background was some woods -- sleeping bag?

Q Have you ever seen that picturglbefore?
A No. | |
ﬁ Q  Before Camp Scott?
“a  No.
- rQ In that Camp Director;; cabin, thgreﬁis_a.cioset,
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is there not, where old items used at Camp Scott are stored?

o

A

Q

'TS‘A.;A

-

I think 80,

Was there a framed picture of a flag in one of

;1 thoge‘oIOseta?

I don't know.
Did you ever look4io there?
I didn't look in there.

Did anybody make any stateﬁents to you that there

was a fingerprint found either on the body or some item of

evidence seized at Camp Scott?

A

-I,learned somewhere aftér, sometime there was a

possibility there was a fingerprint on a body, but 1t was

like hearsay, filtered down.,

Q

A

Q

A .

Q

Who told you that?

A I think‘Barbara mentioned it to me.

Do you know who told hér that?
I don't know.

Hava you told us everything you can remember about

Camp Scott and the homicides that happened there on the 12th

and 1l3th of June?

A

As best I can recall.

MR. ISAACS: Thank you, Mr. Day.
. THE COURT: Cross examination?
{fMR. WISE: We'd have no questions;

;;?HE COURT: .You may step down.
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C%WQEFEUPON,'the witness was excused and withdrew
fg@ﬁgthé_heaééég room. )
. %:HEHELéOURi: Call your next witness,
.@“MR.J?ITCHLYNﬂz. Call Jill McDérmitt.‘

R

j*THE*éOURT: Raise your right hand. Do ‘you swear

1. tédﬁellgéhé truth, the whole truth and nothingfbut'the truth,

80 help_Ydu God?
THE WITNESS: Yes.

JILL ELAINE McDERMITT,

called as a witneés on behalf of the Defendant, having been
first duly sWorn}'festifies as fbllows:

DIRECT EXAMINATION

' BY MR. PITCHLYNN:

Q Give us yourlfﬁli ﬂame, please?

A” _AJi1L-E1aine MéDermitt. ) |

Q Jill, what's your occupation; present occupation?
A ’;Unémployéd. |

' Q . Were you empléYed in June of 1977 by Magic'Empire

- Council?

A Yes.
0 In what capacity were you employed?

A _Paxdon?

e
5

”,Q. _Whhtlgépaéity were you employed - what was your

*

A I was;birector of Photography.

e




- FORM 404

PENGAD CO., BAYONNE. N.J. 07002

10

11

12

13

14

15

16 -

17

18

19

20

21 '

22
23

24
25

E

Q fé 6kay; Had you worked at camp before this summer
of 1772 - - &

A No .

Q jw ﬁéveiééﬁ Béén at camp as # camper:before in

L

previous.&éhrs?:i*

o F

A fﬂjYéé.ﬂ '
0 -}wa'ﬁény times?
‘A Oh, I've been there since Brownie, just through

the summer and camp-outs and cook-outs. '

Q. Did you participate in the week of orientation

preceding the opening of camp?

A Yes.

0 Where did you stay during that week?

A What unit?

Q ‘What unit were you in?

A Choctaw..

'Q  .And who did you share a tent with?
A Celia Stall.

Q During the weék of oriéntation,'Jill, did you
atten@ classes or meetings and receivé'instfuctions from
an&one in particular?

A We recelved instructlons from Barbara Day, our
Camp Director. - | |

‘Qﬂx, What type of 1nstructlons did you receive?

A Oh I Can t remember, ‘just the basics.
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Q j' Was thene a- knot*tyiug session?

A Oh, yes there was knot—tying, fire bu;lding,

..

-

 Q ' Who taught tha knot-tylng session?

‘A.. Anna.fI don' t know her last name.- She‘s CIT
Diregtor. " | |

Q She'sméif-ﬂi;éétor?

A CiT - Couﬁselora in Training. :

Q | Do you recall what typas of knots that. you were
taught to tie during this session?

.A | No, I don't know knots.

Q 'During this pre-camp week, were you also instructed
on rules and reguiatibns at camp in terms of security?

A Repeai that question.

Q Were you told what the rbies were at camélin'
terms of coming and gﬁing?

A VYes. H

Q What were those rules?

A A certain time, I think it was about 10:30, the
gate was locked. wé;hédfib be back étvthat time if we left
caﬁé“- just the C6unséiot§. o

Q Were there any reatrictions on leaving camp other

than being back at g particular time?

A We had to tell the counselor - I mean Barbara bay,

Fa

the Diréctor.
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Q Okay. so é#héi than your normal duties in camp

and having to what ygu"éallwﬁgitigill“, you wergn't festrigtjd
from leaving the caﬁﬁgioundft N ' ’

A No. i .' | ' .

Q . if'you didnffééet'p;ckrgé camp in tiﬁgu—,;0:30 or
whatever that time wég; who'w6uldi§ou go to if you had
driven the car outsidevbf céﬁﬁ; who wéuld you gé’go?

A I don‘t know that I ever did that;'

Q Db you khow who had keys to the éate?

A'. No.

Q During the week of pre-camp, did you*aéé any
stranders on'the campgrounds?

A No.

0 Did you hear of strangers?
A No,
Q . Okay, were there any workers doing any type of'

work on the campgrounds?
A Cleaning the latriheé.

Q ,'Cleaning the latrines?

a Yes,

Q. Do you know who those workers were?
A No. o = |

Q Do you #now 5;& Wboéw;}d%f

A, The ~-l o |

o -

Ranger or whatever? . -

1050
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A Yes, I know him.

Qo Was'Ben Woodwa;& one of those men?

A I didn't pay any attention to themQ‘

Q Do you recall.hOW'many'there were?

A NO..

Q During the week of orientation, were there any

unusual occurrences, anything unusual, out of the ordinary
that happened that you know of?

A No.

Q And did you receive assignments during that week

of which units you would work in?

A Not until the last day.

o] The last day of pre-camp?

A Friday or I’think it was Suhday, eithericne of
thbse days, o

Q What unit were you assigned to?

A Cherokee.

Q  Where is Cherokee located from Kiowa?
A South,
Q Did you also receive a list of campers that would"

bé\in your unit?
A I did not receive them; My unit leader aid.
Q - Who was the unit leéder?
A Jane -~ I don't know her last'namé.

0 And do you know when she received this list?

© 1051 -
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Y
A

A No. - . fj‘kv Lol T
Q Were you involved in any clean-up or repair work

in Cherokee Unit during the week of pre-camp? -

A

Q

aftér-pre-éamp was .over?

A

- Q

A

Q
A

No.

And before ydu -~ did ydd~1gave'camp“6n Friday

*

- Yes,

Do you remember what time you left?
In the afternocon.

Who did you leave with?

Jan McDermitt, Judy Hall and Celia Stall.’

‘Before you left the camp, did you move your

personél belongings from the area you had been staying for

pre-camp into your new assignment?

: .

Q

~Friday?

A

o P 0O

> 0 B D

- I don't remember.

Where did you go when you left'the campgrounds on

My grandmother's,

- To Tulsa?

' Coweta.

When did you return to camp?

.Sunday afternoon.

What time? . e ”_“{ j§;.
After lunch some time. L e -

What.time did the campers'érgivéioh.thé buses?
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- after dinner?

A . Around 12:30 or so. ‘
- Q What did you do? What were yotf@&etiﬁitieeithat

afternoon after the girls arrived? ;;;’ :f.‘ B

A Just to get them settled in their. tents.

Q What did that consist of?
A
no running, stuff like that and, uh - then we drew numbers
- well they called off numbers to see which girls would
go in the tents. They could =-- normally, they could just
pick whatever tent they wanted to but we decided since they
were the older girls, to let them separate from their buddies
Q So you did have a meeting then before tent~aseign~
nents were arranged? | o |
A Yes,
Q ‘What time was dinner that evening?
‘A 5:30 or 6:00.
Q What time was dinner completed?
A Eating dinner or dinner-dinner?
Q Your evening meal; what time were“the kids-all
through eating? |
A . Probably takes about thirty minutes.
| Q 'And what happened after dinner?(xﬁhat egtivities

..

Ced L
. - F
o d

A We sat on the porch and sang andWBarbara welcomed

the girls to camp.,
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Q Do you know how longithi§ £§ok-p1aée7:P

s

A No.

0 Was it raining by this time?

o

I don't remember, T
Q Where did ydﬁ"go after'the singing'wégféﬁmgig;pdg.
A Back to.the ﬁnit. | :f..: o

Q  Okay. Did you go back with all the éfgis,,éll
the campers together in a group?

A Yes.

Q What were the Activitieé in yoﬁr unit,qhén”youl
arrived back at your tent Area? | | |

A Just going around to see if all of fhe girlétwere
settled in and check the tents, you know, to see if they
had any problems: or énytﬁing;'l

| Q Were there any problems of}any kind‘fhaf'é?eﬁing,

any major -~ |

A There was one little girl miséiaéed.

Q Pardon?

A There was one little girl misplaced. .

Q What was her namé, do &o&'reéall?

A No.

Q What do.you mean by ?ﬁisplaced“? lj T ;sz
A She was in the wrong unit. 3 :  -#f'é: at:ﬁ

2 Okay. What did it "*”it'did_raih'thatgﬁﬁ?QinéfQis%.

that correct?
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A

Q

Yes. : o ' . 'F_'-

And approximately what time, if you recall did it

begin to rain?

questions about rain I'cara to hear.

tion.

9

THE COURT: Mr. Pitchlynn, I' ve heard: all the .
Ask your next question.

MR, PITCHLYNN: Your Honor, this is a new wltngss, E

'THE COURT: It's cumulative, Agk your next”éﬁés-wwaw

Jill, what time that evening did the girls start

to settle in for the night?

A

Q

A

When it got dark.
And about what time'would'that be?

Oh, Daylight Savings Time, let's see,. about 8:30

or 9:00 o'clock or so.

~Q.'

A

What time did the counselors turn in?

I didn t turn in until 1l 00 or so and that's

about what tlme the other counselors did.

Q
evening?

ap:

Q

A

Q  Was there anything unusual about that particular

Were you in the tent most of the time during that

No, I was in the photography hut.
What time did you return then?

11:00.

night? Were you awakened in the night?

A

No.
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A

What time the next @orning did you awake?
7:30. o '

How were ybu awakened?

Anna, the CIT Director, came in and woke us ué.
Why did Anna wake you up? |

Uh, she -- I slept through the bell and she said S

we had to go through energency procedures and that's why she |-

woke us up.

Q

a

> 0 P O

Q

had happened?

A

©

o » O

>

Q

anything more about what happened?

pid she_éxplaih?
No, she just said emergency procedures.’

What did you do?

I got dressed and went and got the girls up.

And took the girls to breakfast?
Great Hall,

Had you heard anything by this time about what

Right befo:e breakfast.,

- And who told you?

Celia Stall.

What did Celia tell you?

Three little girls had been murdered.

Did she explain -- did she go any’ further?
No,

Okay. - While yoﬁ were at breakfast, did you learn
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No.

Q  And following breakfast, what did you do wiﬁh-Y@uf
girls? | |
A We'toék them back to get their swimsuits.
o] Okay. Took them swimming?
A Yes.,
Q Were you questioned on Monday by,authérities?
a That was the day the girls had been murdered; right]
Q. Yes, that morhing.
A Yes.
Q Who questioned you; do you recall?
A FBI Agent. .
Q . An agent -~ an FBI Agent?
A Yesi |
Q You don't recall_thé name?
‘A No.
Q. Hoﬁ long were you questioned; for whaf length of
thm?_
| A  Abou€'a minute.l
~Q Okay, and the natufe of the questions?
A Did I hear anythin§ in.the'night; what timé did 1
go to bed.
Q What did you tell him? Did you hearlanY£hing?
A No, I didn't'hear-anjthing.
Q Did anyone rebort t6 you or did you hear,of reports

a4
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of missing personal property on Monday?

A When? That day?

Q Right; on Monday?

A No.

Q Monday afternoon?
A No. |

Q Did you later hear of property that was missing?
A In the news reports.

Q  And you had no personal knowledge of any of that?
A No.
Q' | Were you interviewed latertby any authorities?

A No, not until you interviewed me -at the Girl Scout

Officé. :
Q.. Have you sinceithat‘iime been interviewed?
A No. | | |
0 Jill, did you ever have an occasion to go intq ghe,

. Kiowa;Unit after the incident that Monday morning?

A No.

Q And you never saw the tent or saw the bodies?
A Mo.

| Q Okay. Have you told me everything tha£ you céﬁ
recall about those days, the investigation that followed,
interviews?

A Yes.

MR. PITCHLYNN: Okay. No further questions.
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THE COURT:  Cross-examine?

MR. FALLIS: Just a question, Your Honor.
' CROSS EXAMINATION

BY MR. FALLIS:

Q Miss McDermitt, you mentioned one little girl being

misplaced?
A Uh-huh.

Q Was she a little girl in the Choctaw'ﬁnit?

>

She was in the Kiowa Unit.

Q Do youlrecail her name?

A No, I don't.

Q .. bd'you know, ma'am, of youi'own personal kﬁowlédge
if it was one of the little girlthhat was victimized in

this particular case?
A (No responsé.}

 Q Either the litt;e-Milner gir; or the little Fafmer

girl or the little Guse girl?

A No, it wasn't.
'Q  It's not one of £hbsé:1itt1e ladies?
A No. |
:ZﬁE COURT:_.Redirect on this point?
.IMg;.PITCHLYNN: No. | |
TﬁE COURi: You may step down.
(WHEREUPON} the witneséhwas ;xcﬁéed énd withdreﬁ

from the héaring room. )

. 1059
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MR. ISSACS: Judge, we call Chaflie Newton,

THE COURT: Would yogustep, Deputy, to the next
.cﬁurtréom see iflbfficer Newtoﬁ'ié'avaiiﬁble from that court-
room?: | |
MR, ISAACS: Judge, I don't have anymore witnesses
for the day.

THE COURT: Let's take about a teh or fifteen
minute recess. Perhaps he will"fini#h in the other court-
room, |

(Followiﬁg a.fiftéen minutéﬂrecess. the proceed-
ings continued.as follows:)

THE COURT: Raise yéﬁr :ight hand. Do you swear
to tell the truth, the whole tgﬁth and nothing' bt the -
tfuth, sd:heip you Ged? |

THE WITNESS: Yes, sir.

CHARLES D. NEWTON,

‘called as a witness on behalf of fhé Defendant, having been

first duly sworn, testifies as followé§
' | o - DIRECT EXAMINATIONizl
BY MR; ISAACS: | | |
0 Mr. Néwton, would y&u Etdtéﬂybur.fuil namE7;pleaSé?
A Charlele. Newtbn.
Q -ﬁhat‘is your Qccupationf
- A State Trooper, State of Okiahoﬁa.

o] How long have you been so employed?
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‘A Since February 19, 1966.

0 Directing your attention"té the Camp Scott area on

or about June 13th, June 12th, 1977, did you respond to a

. call to pick up some OSBI Agents?

A Yes, sif. '
Q Where did you go to picﬁ ﬁhose peéple up?

A Pryor Muniéibal Airport. |

Q

After you picked them up, you took them back to

‘the Camp Scott area?

‘A Yes, sir.

Q  Tell me whailhéppened aftér yoﬁ arrived at Camp‘
Scott? | |

A We arrived at Camp écott and received_ihformation'j
of the location of where the Agents were needed and I ttané-
ported them with the equipment that they had to tgat loca~-
tion which was the Kipwa Camp area.

Q Do you know thé.names'of those agenﬁs?

A One agent, Arthur Linviiié is the onlf oné I know_f
knew. I ha& previously met him before this and he was the
only one that I did know. | |

Q What time of day was it when you took these fellows

over to the Camp'Scott Kiowa Unit?

A If I recall properly., the approximate time was

about 10:30 a. m., that I located them at the Pryor Airport

and we got to Camp Scott area approximately 11:15.
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Q . Describe the Kiowa Unit as it appeared on the

" morning of the 13th,.at'll:00 a. m.? -

A There was one area as we entered the Kiowa camp,

;7it was to the lefthand side of the tbad, that was roped off
- with a polyester nylon-type road, similar to ski rope; just

to the right of that, which I believe would be to the north

of that area, if the first tent. Then, from there'to‘ﬁhe
west,.fanned north,"is the location of seveﬁ‘othéf tents and
in the“general areaxof;theréente£'df thét wholg chaﬁion ié
a concrete block ihbﬁilding with a‘rbéf on’iﬁ and no;th of
that is a campfiré area. That's'tﬁe;genérai camp itself.

Q  Now, the counselor's tent‘is located a little bit
to the east of thgt kitcheh area,; is it‘nét, thét c&ncretei
block house I'm referring to?l "

A Yes, sif, I understand that first tent to the right

was the counselor's tent.

Q0 Were there quite a few people in the Kiowa Unit
area when you arrived? ” L

A Yes.

Q Approximately hoq:many?

A i honestly:have no idea.

Q Were there other highway patrolmen aiready.on the

.scene?

A Yes, sir.
Q... Were there répresentatiﬁes'from the MaYéB-County
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_Sheriff's Office on the scene?

fi—t '6i Had Mr. Wise and his investigators from the Distric

”Attorney s Office arrived?

.traaspotted there with handllng of their equipmant and do

A Yes, sir..
Q . Were there representatives from the Oklahoma State
,Bureaq;of Investigation on the scene?

'A Yes, sir.

A Yaa, sir,

Q 1 believe that we have heﬁrd teatimony that some
ambulance drivers wete'on the scene. Do'yOu;recall.whether
or not thewambulancetﬁeople had arrived?

a We ﬁet ~~ I say "we" -~ I and the.agentsfmet

ambulances-in the LocuBt'Gfove:Municipal area on the main.

street of Locust Grove as we ﬁére;én'route to the camp. They

have already left the lécat;on of the cémﬁ;'
Q ﬁad the bodies been moved when QOu.ttr;véd there?
A There was none there when we got' there.
Q This is about 11: OO o clock in the morning; right?
A: § Yes, sir.‘:" o
Q Tell me what you did at the Kiowa Unit on the
morning of the 13th, after getting out of your car with the

OSBI Agents?

o A;f It was my a831gnment to a1d the Agents that I had

o e

whatever I could to assist ‘them. That was my-only-assignmant.

™
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.erime scene?

e A 5 Part of the time, ves.

‘since T wasuw;th~him and the other agents, too. And speci-

;fichlly,'i wouldn't know who did what.

covered w1th what 1ooked to me like blood.

Q Were you- with Mr. Linville when he investigated the

0. What did you see him do, Mr. Newton?

- Aii As“of now, I couldn't recall anything Specific

Q Mr. Newtbn; did you see'any items-ef eyieence
loeated'there in the trees nearvthe area.that had been: roped
off? | |

A I don't know whether -- what I would refer to --

I don't know whether I saw?it.there, then or later in pictures;
I can't recall. So I don't know ﬁhether it was —- I can't
recall whether it was there or not.l

Q Mr; Néﬁton,'did Qou look in Teat No. 7?l

A Yes, I did. |

"Q -What did you see when you 1eoked in Tent No. 7?

A There was four bunks, single style metal frame

bunks; there were clething, camplng bags, general camp G1r1

Scout equipment. The floor of the tent had a large area

_-Q__;"Did you see any footprints in that blood? .
CA ffiI saw what I bel;eve-to have been a footpriht, yes.
'tQ 51}We§e-pictures'taken of those footprints?f
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’s ‘6 oo or 6 30 that evening to prepare for additional assignment

:.Br"

| the blood in the floor of that tent?

5or piece of clothing used: to w1pe up the blood?

0] -i Did you see anybody in the Camp Scott area wearing

shoes that would leave a footprint like the one in the floor

£

Hf. o, sir, -

Q? ;Afiéé,ydﬁ looked in the tent and saﬁﬁwhat you des-
cribed.for uei;ﬁhat;did you do then?

ee:'lCoﬁtihued to assist the egehts in different tasks
that they had. Mainly, carrying eéoipment to them and locat-
ing equipment for tﬁem so that -- save thenm footeteps, more
than anything else. B |

0 pid you at any time see a towel that had been used
to wipe up blood in Tent No. 7?

A 2 Not that I know of no, sir.

- Q pid it appear to you -~ just state whether or not

it appeared to You that something had been used to wipe up

A Yes;

o Q Do you know if any item of clothing or. any towel

was seizea in the Kiowa Unit that could have been“the towel

A No, sir, I do not know.
Q*“ How 1ong were you there with these 0SB Agents,
Mr. Newton? _— ;ﬂ |

%A I left the tent. area, if I recall properly, around
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' location at apﬁroximatglgﬂ9:30 or 10:00 o'clock the same

o wu K W

that -- transported that and myself to Oklahoma City.

that I had beén given while there and then I returned to that

evening.
Q. And your duty at that time was merely to preserve.
the crime scene area of Tent 7, Kiowa Unit; is that correct?
A And ass;st the ngnt in any way, yes.
Q What was the additional assignment given you?

A A section of the floor of the tent which-I had

assisted in removing from the floor section floor was approxift

mately three and a half_foot wide by five foot, had been
removed from the floor proper and I was able to handle it by

myself and so therefore, I initialed it for purpose and used

Q When did you do that, Mr. Newton?

A . That evehing.'

Q After — were yoﬁ there the entire time that the
tent was boing processed.for possible scientific evidence?

A Not all the time, no, Sir.‘

Q Were you there when a little vacuum cleaner was
used to vacuum ué‘some hair?',' .

A ies, sir. |

Q Would you describe for me what was done in referencﬁ
to this operation of thatﬁVacuum cleaner?

A That was part of the equipment that had been broughﬁ

1066

by alrcraft that mornrng and I observed as it was removed froj '
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giving the outline of the footprint itself had little round

.interior of it was covered crossWhyB:with lines. It was not

its case, fixed fo%;pperatiqn.:;What all was done to ic,
don't recall. .‘ N | )  M | |
Q Was thatlcélf pécpelicd or did you have to have
an extension cord??J‘;\ .
A It was electrlc cperation and if I recall, we had
to wait until we could get an electric power which was a
portable generator on the scene to operate it.
Q Mr, Newton, those -- that piece of wood, did it havr
one footprint? | |
A I believe there were more than oné; a partial
print. | .'
Q Could Yoﬁ_describe for me thethpe'cf footprint -
that was left there in the tent? '  T
,'A Without anything to reffesh my ﬁind at chis time,

I recall that the outside edge or the lining 6f the, uh --
circles or dots like around the outside edge of it but the

-- it did not all have round circles or dots. It ﬁaéiliﬁcs
and dots and the dots were on the outside of it. |

Q . Have you since then ascertained the typc'of shoe
that would leave a fpctprint*gikg’that? | |

A I have seen a. shoe that would, yes.

Q What type of shoe is that?

A It was a sneaker-type track shoe.
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A I hdve been sthh one, h#ﬁeggeen one that was a
brand name of Payless. - ‘

Q Was that one that ‘an OSBI Agent had or a law enforce-
mént officer? ' ) g#f;j ;fJf

A Yes, sir.

Q - When were you shown that particular item of foot-

. wear?

A It was several days after ~ after the 1l3th; I don't

know whét day.

| Q  Mr. Newton, what size was the shoe that left the
footprint in the tent?'

A . T have no idea, sir.

Q You were there when they processed the scene and

- the floor was sawed up. Did you transport anyoothér items of

evidence to the lab in Oklahoma City?
| A - No, sir, not of evidence. There was equipment that
they could not take back that I transported but not evidence.

0 When is the first time you ever heard anybody

‘mention Gene Leroy Hart's name in reference to these homicideJ?

A I have no idea when it was.
Q Mr. Newton, after transporting that floor into the
laboratory in Oklahoma City, what is the next thing you did

in reference tO“the~investigattonfpf.theﬂe homicides at Camp

oo




- FORM a04

PENGAD CO.. BAYONNE, N.J. 087002

]

-3

10

11

12

13

14

15

16

- 17

18

19

20

21

22 |
23

24

25

1069

they flew to a private strip southeast of Camp Scott, where I

6 K & W

'assignmont with the specific agents as before, but I was

scott?

¥

A The next. morning, I wo&;:e-agaignod to pick up

agents also, agéin, from airport;3ﬁhioh~glbelieve, this time

"picked them op and. transported tﬁom to ‘the tamp and was as~
signed to their aid during thatmtima.“'

Q Do you know the names of those agents, sir?

A I believe one was Arthur Linville and who the others

were, I do not'know;'

Q On that day, would you describe for me the activitx*s

that you witnessed?

A : Well, again, that day, there was approximately the
same os the day before. I 8imply followed around and assisted
these agents with transportation sioce théy dia not have
vehicles thero; as well as locating whatever they‘may ask for
that I codld'assist'them-with was my assignment. Specifically
I cannot recall.

Q Waélthere any itemo of evidence given to you or
any items of evidence seized in &our presence?

A Not thatﬂI recall, no, sir.

- Q on . the following day, Qould you tell me what you
did with reference to the homicides at Camp Scott?

A I would again, the third day, I did not have an

assigned to aid there at Camp Scott and Just the same general

|
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type assignment. o -ﬁﬁﬂt f:
Q My question would be the saméﬁfqr thét'éty. Were -

any items of evidence given to you for ‘transportation or

‘any items of evidence seized in your p:eﬁéncé?gf

A I don't fecall on that day.,;fgy. fﬁf fﬁ
Q  The next day was June.l7th.a;bi&'yéu‘ﬁaveia gsimilar
duty on that day? :

A Yes, sir.

Q Would your answers be the same for that date, for

the next two questions, about whether you were given evidence

and whether you transported any?'
A | . This would be my answer generally for the period of
three weeks except for one particular.
0 June 18th?
A One particular day, ves. I don't know'ﬁﬁat day it
wouldaEe,'possiblj the 18th. .
Q . Would you tell me what you did on or about the

18th of the 16th of June°

A I believe it was approxzmately the 18th; I'm not

for sure of the date. But I went to a IOCation southwest

of Camp 8cott-area in my personal vehicle, whiéh.is a Jeep.

Q - Let me interrupt and back up- hﬁrerjust ‘a second.._
ps Eoa e
On that morning, who notified you to go to that location?
A One of the other offiCers there 1n the campn Who,

I don t know ‘but I was asked to go with a particular person.

i
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a dry dry-wash stream bed and then the stréam bédfbn'bﬁe-si&e

Q What was that person's name? : :
A His last naﬁe is Colvin. . i a
Q Johnnie Colvin?_' | S
A 'Yes, sir, I believe it is.. L -
Q W. R, Thompson was with him, was he not?Aq'“ bg
A I believa Thompson was the second person, yes;;:
Q For what reason did you go to that- location;

.\ They had brought some item to the camp area and
had shown it to some'pérson in the invéstigation there and

I was asked to go with them back to the location that they

had found this.
Q Do you know what the item was?

A It was, I believe, a bread sack, a plastic bread

sack that had some flour in it.

0 Anybody else go with you when you got to the area

that the bread sack was found?
A Yes, sir. Lake'ﬁatrolman Leon'Rice.

Q ‘Pell me what you did when you got down to the area

where the bread sack ‘was found?

A We observed the area, which conslsted of an abandon#d
foundatlon of a house.'. |

Q Yes, sir? L%

A.“ Whidh'there was a cellar underneatb,{ﬁbét seéﬁédébo

have been the slab for a porch and a short distéﬁce ffgm'bbére
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in the embankment was a small cave and in these areas, we
found empty tin cans, some that had bean juice, bean-like
pork and beans - we found several other items alongfingwihhf

o

that in this area.

Q ° Can you list for me the iteﬁs that Y6u,foﬁﬁétpers$h :;
ally? | 5 .

A. Items that I personally saw firsf, to st;éeﬁaléb” )
at this time, I instructed Colvin and Thompson and Leon Rice,
of course, him being an experienced officer; kheW'the‘infor~
mation already, but I instructed the oﬁhe? two not tq remove
énything or not to move anything from its location but to
'leaée it\&s it lay. If they found anything such as food
éans or'ﬁhat-havéFyou, anything at all out of itB oxdinary
surroundings, to leave it where it was until we.could decide
what to do with it. Let us look at it good ana'froﬁ there, I
recall I found personally; first location a plékf#é éyé case
with a pair qf what seemed to be sunglasses parﬁly sticking
from this case., I found a partial foll of m#sking tape which
was approximateiy three-quartefs ingh‘in width, some food

cans, other items that we did observe, I can't recall as I

actually saw them first or found them but I did observe other

items also.
Q Do you recall"who-found'the pictures there in that
area? |

A I believe Leon Rice and one of the ~ either -
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. be southwest corner of the cellar, which would:also have been

‘officer.

Thompson or Colvin were actually the ones that first saw
them. I picked them up off the ground myself |
Q When these pictures were sited theie at the ‘area,
would you describe for me where they were and how they 1ooked?
A If I recall properly, that would neve been - the |
dlrectxons not being completely olear in<the area for the

J

way you would have to get there - -but I believe it would

the end of the cellar or where the steps from a porch would
have gone to the ground, at that general-atea, within a few
feet of the cellar was where we found the'pictoreslon the

ground,
Q Were they in the trees?

A I'd say possxbly the closest tree was ten to twelve

feet.

Q0 Just out in some grass?

'A. Yes, sir. |

9 pid it appear to’you,ghat thbse_pictufee'had been
there for a long time? o -

A‘ MR. FALLIS: Youf Honor, l'm gaihg fo object to

that. That's calling for a conclusion on the part of the

THE COURT: He can testlfled whaf he observed; not

a conclusion.

b s g

Q Tell me how they’appeareéfto’youfyhéh“you looked at

TR

...........
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‘them?

A They were folded and looked as if they had possinyd

‘been carried -~ not necessarily in - like in a billfold - but f,

possibly just in a pocket and mashed flat, sticking the
face of the pictcres together. | |

Q Can you describe fof-me how they were7fclded? |

A They were not folded in an ordinary fashion, in”
other words exactly being cornef,to corner and slde to'side,
but they had beeh folded in a disordered fashicn..

Q How many of them were there, Mr. Newtonf

A They were all stuck together and I dldn‘t know
exactly whether there was more than oﬁe picture or not;

Q  Who found the bean-flip? |

A i'believe‘Lecn Rice and possibly either Colvin or

-~ Thompson. We tried to pair together.

Q Who did you have with you?
A - I believe Johnnie Colvin was the one with‘me.
Q ch far from the steps of the cellar WHe
fhe roll of masking tape when you first saw 1t?
A Approximately fifteen feet.
- Q In which directiOn was that?
.A‘ I believe it wculd have been almost due ﬁest;
e Thers was also, I understand, a pair of red and E

black panties found in ‘the cellar. Dld‘you.find ‘those or

someone else?




FORM 404

PENGAD CO0., BAYOMNNE. N.J. 037002 -

a @ W

-3

10

11

12 |
13

14

15|

16
17

18

19

20

21

22
23

24

25

A . Someone else observed them first but before anyone |

went'down'in the cellar, I was shown where they were.

Q Would ydu describe for me.where they were in the
cellar? | | i | |

A They were in the far southwest corner of it from
the steps. | |

Q Were thefe-any othéf itehé of'ciothing found there

in the cellar?

A None thaf I know of,

Q Any shoes?

A There wére -~ around thq-céllar.there was some '
partial Shoe_sole..

Qi Yes, sir?

A The leather type or composition type of shoe édlé
that apparently was ages old,

Q. 'bid you.sée ahy - did.ydﬁ.see sqhgiasses there in
the area of the cellar, other than thg onélﬁ@u have talked-
about'in the glass case? o
- A No. - No}-sir.

e You mentioned eariigb some tin cans had bean juice
in them.. Would you describe f&r'm‘e,how fai they we_re from
the steps that ydu entered the cellar‘through?

A . ' There were some right'there within a matter‘of

two or three feet. There were other cans that also had

food debfis from them and all in the area, anywhere from a
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few feet to twenty-five or thirty feet away ftom,thg cellar.

Q How many‘cans would you estiméte were in the area
of the cellar?

A It would only be a guess of maybe twenty-five or
thirty éans. |

Q Were these new cans?

A Some of them were fairly new with labe;s-still on
them and others were blder that had rusted and --

Q Hunters often leave shotgun shells and shell caslngs

in the area, or ammunition boxes. ' pid you see any of those
near the cellar? |
MR, FALLIS: Excuse ﬁé, Your Honqr;; I am going to
object. He caniask'him'if»hunte%a.left thgm-ﬁ@@re-or-iffﬁe'
saw them there. . .‘ |
MR. ISAACS: I aidn't as# him that.
MR. FAﬁLIS: Well, this is his witness, ¥9ﬁr Honor.
THE COURT: Objectioqﬁis‘sustained,_
Q Did.you see any Smho boxes in fhe area Qf'the
gellar? |
A Not that I recall.
Q Did you see any shell casings in the area 6f=the
cellar? | _ . |
.\ I don't recall any of.those..?
0] What else did you find there, Mr. Newton?

A I'm trying to think what we have already mentioned.

e R T ST RS
T G

1076
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Q. You hadn't told me about the newspaper.

A We found portion of newspaper with a human debris

from that on some of that paper. We found a pair'of gloves.

‘They were ih‘the mouth of the cave.

| Q Let me back up just a momént; This mouth of the
cave, wéuld that -have been the entfance near the steps going
inté the cellar? | |

A Yes.

Q- That's;whére the gloves were found?

A Yes, sir.

Q | Thé*newspaper -=- ¢an you give he the distance that
the newspaper with the”human debris on it was from the mouth
of the celiar - fromvthe steps going into the cellar?

| A xi'assisted in'measuriﬁg‘ﬁhis but Ildon't recall,
I know that we measured it with a tape to these different
locations but on that.particulaf one,‘fo:ty—five, fifty-feet.
Q"'-.Which‘direction was that?
A It would be ‘a little to the southwest of the steps

going down into the cellar.

Q So that would be away from the cave and away from

the cellar?
A Just south of the cave.

Q Were any other items seized as evidence in the

area of the ceilar?

A offhand, I can'tlrecall what would haﬁe been.
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Q How long were you and Mr; Rice and Colvin and Mr.
Thompson there in the cave-cellar area?

A The -~ well, when we saw what waé there, we had
no -- we was not prepared‘to pick up or to take into custody
for eVidepce any ﬁaterial at all,.so'I left ~- uvh, I left
Leon Rice and I believe Thompson there at the scene and
Johnnie Colvin and I went back to anotherllocatién whicﬁ:wé
had péssed on the way to the cave to get some equipment --
box;'sack.or whatever, to pick the stuff up and transpoft it
back to the camp., Then I came back to that location. We
had then turned at that time by radio from another unit
contacted the personnel at the camp and they advised us to

bring what we had found to the camp, to the headquarters,

and we did by going back with the cardboard box and putting

the items in this box, keeping them separated with'a‘paper
sack, brown paper sack, putting some ihside, some around it
and sbme on top. |
.Q . Did you see an&body in the area of the cellafgthat
morning when you were‘going down to theicellar?
A -No, sir. |
o] Did you see anyone in the area 6f the cellar when
you came‘back? |
:A No, sir.
| Q M. Colvin or Mr. Thompson see anybody'in the Area?

A Not that I know of, no, sir.
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Q All of these items.that we've been talking about
were put in that box; is that correct? .

A All but the gloves and the partiel toli_of tape
I believe were put in there.

Q What was done with the gloves and the partial roll
of tape? | |

A The partial roll of tape, as we were.picklng these
items up, it was missed -~ in other words, we failed to pick
it up at that time. The gloves we had retrieved from‘the
mouth of the cave and laid them on a rock ledge abdve the
mouth of the cave and we did not take them back at that im-
mediate tlme. |

Q Did you leave theAarea‘with'all these'items includ-
ing the pile of,human.debris and transport these items some-
place? | |

A Yes, sir, we did.

Q  Did all of you leave?

A = Yes, sir, we did

Q .Where did you take the items that you gselzed - the

pictures, the bean-flip, sunglasses, newspaper and human

debris?

) .
-\ We took this back to the investigation headquarters

there at Camp Scott which is the Director s cabin.=’

Qf_‘ Who did you turn that over to? '

A Crime Bureau Agents that were there. I believe Mr.
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ﬂ"Aftﬁﬁr Linville was one of thenm.
excrément was a recent deposit or an old deposit?

, between. It was not an extreﬁely old deposit and it was not

" really fresh.

wag. I think it was Harvey Pratt.

. '@ wWould you state whether or not this pile of human

;ﬁh ’My eyesight only, I'd say neither one, really; in

0 Who went back to the cellar area and picked up the
gloves and tépe? | |

‘A I took Arthur Linville — correction on that - I'm
not.éure if it was Arthuf or Larry Bowles -~ and_anéther
Agent ~ I've forgotten who he wﬁs.ét this time —-.I took
two agéents back to: the écene with me and at this time while
I was showing them where we had found different‘items; I
réloéated the tape yhich was in the same piace.it.had been
before énd relocatgd‘the gloves where we had placed them
and ‘at this time, they did a more'thorougﬁ inﬁestigation as
well as taking piCtureS‘and sketchings and measufing these
different 1oéations . |

Q  Now was Mr. Linville and Mr. Bowles.?F

A I'm not sure if it was Arthur Linville. Larry Bowi#

was there but I'm not sure at this time who the other agent

Q Mr. Newton, during the lengthy invéstigation of the
hpmicides at Camp Scott, didtyou 5eize'any other items of

evidence or transport any other items of evidence?
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s 0 Did you interview any witnesses or suspects? o

-’

"Eﬁ 'A No, sxr, I did not interviews or that portion of

the investigation.

Q": Did you participate in any of the searches involv-

A Yes, I did.

Q Tell me about_that, when it ﬁaa.and what—have;you?

A Well, it t§ok the diffe;ent trips took over a
period of days in which the main use that I had was the use
of my personal Jeep which was being used in the rough ter-
rain area and we went many different_placésiahd I could not
recall at'this time what day we_Went to thch qucé'exactly.

Q © Well, did you ever gd to Jack Shtoff!s:place?

A Yes, sir. | | o

Q  Will you tell me to the best of yqurf;ecollection
what day that was? | ' |

A Honestly, I have no-idea.

Q - Was that shortly after the homicides at Camp Scott
or within the week? | o |
A I would say that it was probablywwithin.alﬁeek.zi
?,“f Q. Did you follow the dogs or were you with the dogs
whét'they were tracking?
; iz_A: Yes. Part of the time I was.

S fWhere were the dogs let out and putfbn the scent?




R

| | | | 1082
1 , ';A _ deoh'tﬁhhbw. I wasn't there when they'were |
. 2 Started | | | | |
) - '3 g 'fo. Whete did you first see'the dogs?
4 ;#&i‘ Oh‘what3g called "Cookie Trail'.
5 ‘Q;?i Where &id the dogs go?
6 %54:1 They went north up to Cookie. Trall, to the section
7 line" which runs east and west - be the first section line

8 north of the scout camp -~ they turned west and went to, uh -=
9 ‘all the way to the blacktop section line which runs north
10 and'south and that would be’the blacktop that goes to Twin --

11 what's located as Twin Bridges.

12 ' 0 Yes, sir, and that would be located ‘south of Camp
13 Scott, would it not? | |

14 . A It would be gqiné south,'that locetion es due west
15 of Camp Scott hut the read goes south, past Camp Scott, yes.,

Q Then what did the dogs do?

16
3 | A Turned southtand'Went‘dowﬁ.thetAblacktop_to the
§ 18 metal gate, leading into the Shrbff'residence there.
g 19 | Q : Whet hapbened then, Mr. Newton?'
% 20 2 Thefdogs went through the‘gate._”.
2 - Qm Is this one of‘the dogs from Pennsylyahia?
3 A ;ﬁﬁYes, s;r, it was, | |
2 22 ‘. .
23 Q_f'that happened then? ‘
) - A%{;:The handler climbed over. the gate and other officerJ
. * went w:.th hJ.m and they went up the lane toward the Shroff

25
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raesidence.

- Q Did you go up, there?

uA Nu, ;ir;:i?did not at that time,

Q Diétguucstay 6ut on the road?

A' Yes, sir.

Q What happened whlle you were out on the road?
4A Wé'simplyMuat there and waited for someone to

bring a kéy so.we could drive up to the area.

9] Who were the -~ give me the names of the officers
who went up to Mr. Shroff's house with the dogg, if ydu can
remember?

| A | Offhand, I couldn't swear to their uaueé;_

Q Were they uniformed?

A I don't knuw whether they were uniformed at that
time or not,  Part of the time we did not use uniforms
because of the rouéh terrain and brush country.we werefwork-
ing in. | |

Q | How long did ybu waii there on the road before:
somebody came with a key to let you in?

A Probably thirty minutes. .

Q Whenlfou went Ehruugh the gate, what did you.du?

A We drove up ‘to the location of the house and spoke
with the handlers there at that time to find out what they

wanted to do from there.v They wanted to check the area

past the house and surrounding the house. They did so and

g
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the dogs led us up through a thickly wooded area that has a
slight trail on it. It made ‘a circle and came back to the '
house. L -

Q Which dlrectlon were the dogs traveling away from
the house? Was it in a westerly -

A When wewleft, it would be westerly direction.
westerly to a little south.

0  There's two ponds nearer; Shroff's house, are
‘there not?

A Well, there's --

Q Two or-th?ee of them?

A There's ponds there; how many, I don't recall, I

_know there's at least one.

Q Was this to the north of the pond that the dogs
traveled or to the soutﬁ?v H
| A - We started due“no;th, across; past'the“ndrth gide
lof'this.particulét ﬁond that I recall waé there and went
wast from it.
-  “Q Approiimatelythow far did you_t?avel QeSt of @hose

ponds?

A My estimation would probably be around an eighth

of a mile. It madeVﬁiéircle?and we came back right at the

house so I don't knaw exactly hdw far west we d1d travel.

:.‘ [ “‘

- Q What happened then?

A b belleve from there, we loaded the dogs up and

s
i,
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time? : : : a '. RERI

A ~ No, sir, not while I was there.

Q Can you give he the names of the law enforcement
people that were with you?

A | Officers highway patrolmen that were aiding with
theldogs.at that time. I don't know whether they were_there
-- they had been assisting-with‘the doge, but it Qas Tcﬁ

Caldwell and Thorough Smith had been aiding with the hand-

.1ling of the dogs. There were officers‘there, I know, from

the Sheriff's Department but I don t recall who they were

_at the time. There was one set -~ one of the subjects

that was with me was- one of the dog owners. -

Q Was that the Pennsylvania State TrooPer?

A 'No;, he was the one that was walking with the dogs.

,It was the other subJect that was there and I can't recall

his name. He's one that owned one of the dogs.

Q After you loaded the dogs up, what d1d you do?

A Went back to Camp Scott.

Q Dpid anybody stay there at Mr. Shroff's hOuse or

in that area?

A Not that I recail'

Q  pid anybody make an attempt.to call Mr, Shroff at
that time? :

y
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2 I don't know, sir.
Q Do you know where they got the key to open the
gate to go into Mr. Shroff's place?

A The Sheriff or one of his Deputies had a key

‘that had been given to them by Shroff. They had it at some

location; I don't know where.
Q  After you all came ouﬁiwith the dogs'ahd wént back
to Camp S5cott, what happened? | |
A At that immediate time, I have no idea.
Q Let me ask you, what time of day_waé'it when the
dogs made a trip_ué around Mr. Sh:off's house'and then came

back down to the house and you loaded them up and went back -

g Lo} the camp; just an approximation?

A To be péffectly honest with you, all'Iﬁéopld'say
it was daylight. I worked that area for so long, for so
many days, I have no idea. I don't know what day, what hour
or what anything happened.

0 After you went back to camp, did you do anything
else that day? | | |

A Of specifics, I_don;t remember.

Q Did you go on any other»dog tracking missiéns?

A. Yes. |

Q When was that, Mr. Newton?

A " As of what day} I don't recall the day, but we

worked with the dogs following that at a different location

1086
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whiéh'was several miles from camp neir wﬁat‘é“caiied Sam's

' Corner, or a mile - approxlmately a mila south oﬁ Sam s Corne

and back east and they worked with. the dogs also ‘east of
Camp Scott ~- correction -- west of Camp Scott, fmmedlately

Q Wbuid that be in the area éfﬁ#r; Shréffﬁs house?

A Be that area - that area would be baék east of
the Shroff residence, near the Ca?alier residence and between
Caralier's residence and camp. .

Q Were you with the men whb‘héd thé item used for
scent?

A’_, Part of the time.

Q . What was that item?

 A There was more than one iteﬁ kept in separate
garbaga~type bags and I recall that there was a hat,

0 Could you describe that hat for me?

A I believe it was-a.straw hat, I wouldn‘t swear to
that. I didn't mess with it or I didn't’hﬁndie:it or any-
thing. . | |

Q  But there was a hat?

A I believe there was a hat used for scene. 'There

was a part of a rug, I believe, carpet er something like .

Q@ Do you know where the hat came’from?: -

A No, sir.
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Q Do you know where that rug came from?

A No, sir.

Q Would you describe for me what the rug locked like?
A It was dirty. If I recall, it was%eitypE'of ——

small type throw rug that is woven in a contlnuous spiral

‘but I couldn t swear that that was exactly what 1t~was. ;It

was a type of throw rug that's 1eft at a door to wipe your
‘feet on is what I'm getting at.
Q. pDid you use any other item for scent?
A There wag, but I have no idea what they were, I
don't recall seelng them outside of the bag. |
Q Would you state whether or not the trip to Mr.

‘Shroff's place was the first time you went with the dogs?

A, Yes, sir. Yes, sir, it was.
Q Which one was the second trip you went on?
A The second trip was the one I was referring.to' :

" that we went through the Cavalier property.

Q Would you tell me about that one?
Af I was told that the dog handlers could,poSsihly

use assistance coming out'through the Cavalier property,

that they were 1eav1ng the camp area, headed in that directiox

and so I went around by the road to the Cavaliér property

.....

and Officer Harold Berry was with me and we stayed &t that

property ~- or at least I stayed there and Officer Berry

'rode a horse back in the pasture, in the wooded,area; going

3
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wast?

north from that particular residence and --

Q Was that on the north side of that fencg;£h§t_féj

serves as boundary to Mr. Cavalier's propertyxandmkbme 5&:_

e

e

the Girl Scout property?

a I don't recall really whose prd?erty'itgﬁégaofhéf'
than it was the Cavalier's residence. There's a %QQCé
that runs éast and west approximately 200 yards f;éQchat
residence. | |

0 Was' Mr. Berry north of fhat fence or south of
that‘fence?

Al' He started south of it but hé rqdéiup4north of
there and came back. | o

Q .' ﬁhat did the-ddgs do?

A When the dogs -~ when I first obSeréed%the dogé;

they came out of the wooded area of Camp Scott;, near that

- fence area and traveled west: along that fence and then“south
-past’ a barn and to the driveway or road comihg to the house

" and then went down that road, the driveway, west toward the

blacktop section line.

Q That's coming out of Mr. Cavalief*s:place, headed

A Yes, sir. ’ , /‘ : Sl
Q When they got to the blacktop, which direction did;

they turn?

¥

A They turned south, o T
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Q  Where did they go after that?

A They went back to the gate and through the gaté™[

to the Shroff residence again. S

Q Did someone have a key to open the ga£e3the séﬁbgd
trip? S o L

A I don't recall, I waited there at.the éavaliér{;:‘;?.‘:‘
residence waiting for Officer Berry to come Back.: | |

. Q When’he came back, did<yoﬁ go to Mx;‘Shroff's

residénce?

A Yes, I-aid.

Q . What did you do then?

A  As I recall, the gate was locked and there was no |
oﬁe there and ;st ;eéall propetly, we went back to thg‘Camp
Scott'area.' | |

Q0 Was somebody inside of the Shroff place with the

‘ddgs at that time?

A Ido not recall, We ~-- I did not see anyone. I
did‘not see them from the road.,

Q  This second trip to Mr. Shroff's place, how many

- days after the homicides at Camp Scott had occurred?

A I have no idea, sir.
Q  Were any items of evidence seized that date? .
A Not in my presehce. |

Q What happened after you and Mr. Berry Wgﬁt'back €&f




FORM 404

PENGAD CO., HAYONNE, N.). 07002 -

& wn » W

10
11
12

13

14

15

16

17

18

19

20

21

22
23
24
25

i |

Q Where did they go after that?

A «They went back to the gatg and through thé‘ga%
to the Shroff residence again, v i g
0  Dpid soﬁaone have a key to open.the gate tﬁe sééﬁ%d'
trip? o
'. A I don't recall. I waited there at the Cavaliér{f%
residenée Waiting'for Officer Berry to come back;' S
. Q When'he came back, did.you go to Mr. shroff's
residénce?
A Yes, I did.
Q  What did you do then?
A As I recall, the gate was locked and'thgre was.ﬁo |
one Ehere'and as' I recall properly, we went back tdlthe:Camp'
Scott area.' | |

'514 Was somebody inside of the Shroff place with the

.dbgs at that time?:

A I do not recall, We ~- I did not see'hnYQne.‘ I
did'not see them from the road,

Q  This second trip to Mr. Shroff's piace, how many

~ days after the homicides at Camp Scott had occurred?

A I have no idea, sir,
Q Were any items of evidence seized that date?
A ‘Not in my presence,

Q :‘What happened after you and Mr. Berryuﬁent'baekfé&f

Camp Scott?
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A Continued in assista#ée ﬁo the other 6ffiCers that ?;
‘we:e.doing the_major'part of the investigation. |

Q You told me about a third trip you went on with
the dogs. Would you'dgscribe for me what happened 6n that
one? | -

A That vas after we had received information of
someone - sSome sﬁbject being seen in a thickly wooded area,
rough terrain ét the side of the hill.

Q Was that the Skunk Mountain area?

A I have no idea what ‘the name of it is. I know
where it's 1ocat;d; the geographicali—— '

Q ,Is'thét the report that Mr. Auxier gave the
Sherifffé“népartmenﬁ; a fellow by thé name of-Auxieré |

| A Yes, I believe it is. To get to the location, it
is a mileheast and a mile south 6f~Samfs Cdrher:6n~33 Highway

Q | Describe for me what happened out in thé'area of
one mile - mile and a half south éf Sam's Corner?

A We went'to the location and I say "we", several
officers. Agaln, with the officers that have the dogs, went
- drove as far as we could possxbly drive, then walked '
approximately 200, 300 yards along a fence line up the side

of a hill in very rough terrain to a locatxon where the man

e the name that you gave?

Q Auxier?

. A Auxier showed us the(location where he had seen a.
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subject.
| Q Did he say how long in the past it was that he had
seen this person?

A It had been within an hour of the time thaﬁ we

got there.

- Q Did they turn the dogs ldose then? ..
A .The ddgs that we had with'us.at that time weFé
leashed dogs, were not turned loose off the ieash. |
Q What was used as a sceﬁt for the dogs at that time?
A The cave oi ledge area there and what; exactly

what was used from that, I don't know.

Q Were there any items of evidéhcefseized.at that
location?
A There were, but I don't recall what there were

since I did not handle them.

Q Do you knbw the names.of those peoﬁle that sei?ed
fhosé'items?
| A Agent Larry Bowles,fI kﬁow was there and offhand,
I don't remember who else was but thefe were sévéfgl;f

Q  Now, on these technical reports, the location

where the pictures were found is called the cave-cellar area,|

or cave area number one. Do you know what the designation

was for the area where the dogs were téken‘pn the third

search? Was there a cave there? .-

A ‘Well, there's a 1edge or indention'ih'the ledge
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that some persons may call a cave, possibly as much to be
protection from straight~down raln but it s not a cave
where you can't see all of it from standing outside of it,

Q Do you know if any items of clothing were found

there?
A No, I don't.

Q Any cans or shotgun shells or anythingeof that

nature?
A I don't recall what items were there.
0 Approximately how many people were out there in

that area when those items were picked up?

A Half a dozen.

Q And where did the dogs go after they were scented

and put on the trail?

A When they left that immediate location, they went

 east and then from sound -- not from sight -- I could tell

that they went up the side of the hill and started back

west then.

] They went east up the side of the hill?

A Yes. Went in an easterly direction, and then from

‘gsound, I could hear them moving back west.

Q Was that on top of the hill or in a lower spot?
A It was going on top of the hill.
Q Did you see anybody out there that day?

A No one but officers that were involved.
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1 Q No suspicious person?

.- 2 a No, sir.

Q We'vé'got.the dogs traveling in a westerly direc~

3
4 .riou. Describe for_mé what they did next?
| 5 | A Thelarec was worked out with what manpower we had
6 cﬁ the time and this was being along in the late-afterubdn
| 7 when this started and by this time, it uas getting into the

8 | evening and the lack of light, there was many people that
9 came'voluntarily to the location to.encircle an area which
10 “would cover possibly as much as four square mlles and that
11 was encircled all during the night until the. next day and
i2 then the next day, there was a- continuous search aftar day—

13 light hours in that area.

14 | 0  Were you involved in that search the‘next‘day?
15 A Mostly in the central location of the cavc'or that
16 area there. |
3 17 S Q pid you seize any items of evidence the nex;fday?
; 18 A No, sir.
g 19 Q Were any items seized in your presence?
g 20 A NNO' sir. . |
g 51 ' Q Did anyone give you evidence to transport to a
§ location?
8 22 S ‘
A No, sir, ;
23 ‘ : ) " ' ‘
24 Q .. buring that day, were the dogs used for tracking

purposes?.
25 '
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Q

A

They were.

Will you tell me about that?

They were not used in my presence so I don't know

what they did.

Q

Were the dogs ever used in your presence at any

other time, Mr. Neﬁtoﬁ?

A

Q

regsidence

A
g
A

0

Not in my immediaﬁé preséncg, no, sirf

Did you at any time aftér the visit to Mr. Auxief's
seize any evidence in this cave?

No, sir, I havelnot.

Take any statements from any witnesses?

No, sir.

Have you toldfmé'everything you know ‘about what

happeﬁed on the 12th and 13th of June and the days that

followed that would have anything to do with this investiga-

tion?

A

Q

dogé, you

Yes, sif;.I believe 80, -
MR. ISAACS: Just a moment, Judge.
Mr. Newton, on that ‘first tracking séssidn with the

went to Jack Shroff's house. Did they use thaﬁ_hat

and that rug both?

A

Q

I don't recall which was uséd when as scent.
They used both'items both timés'or do_you(know?'

I don't know, sir.

That third ttip, do yoh know what théﬁ-uéed for
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scent on that one?
'A No, sir, I 8o'nott
MR. ISAACS: No further questions of this witness.
THE COURT: .Cross—examine? '

CROSS EXAMINATION -

BY MR. FALLIS:

Q Mr. Newton, do you havelexperience with dogs:ineo-
far as tracking and'so on? . | o

A No, sir, nothing more than I've'exp;ained;

Q As a'point of reference, is there any designation
by number or by name for the roadwey that is in’ frént ef
Jack Shroff's place? |

A | I don't -- nothing other than county road.‘

Q S0 county line road?

A There are many names that many aiffefent;people
have used over the years. One is Cavaliertkead; one is
White Bat Road; Twin Brldges Road.

Q Okay. Insofar as whether we call it Cavalier Road

or Twin Bridges Road, that would be a familiar nane in this

area?

A Yea, sir.

Q- - Now, when the dogs - the day that you observed the

.dogs go over into the Jack Shroff area, then it was across

this road that they went; is that correct?

A Partially down this road, yes, sir.:
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Q@ Now, had they started out in a southerly direction

6n that road?

A Yes, sir.

Q And if you continue in a southerly dirécﬁion down
that road, as a_mattef of fact, you géﬁ.ﬁé'thé Twin Bridges
%féa, don't‘you? |
iy A Yes, sir.

Q And the cellar and thé‘cave area‘whereiyou went

and recerred the photographs and matters of that type, is
.thaﬁ éenerélly in thé same direction? |
?A' It would be there and back to the e#ét;.yes, sir.
Q Thank ydu, sif. Now, you do not reéail, as Il.
underat@nd'your teétimony, thé”days thesé dogs ﬁere taken
out to do- this work? |
A  No, sir.
Q You can't tell us‘if'it wés the same day or four
“or five days later or so on? |
A No, sir.

MR. FALLIS: Mrx., Newton, thahk.you. No further

questions.
THE COURT: Redirect?

REDIRECT EXAMINATION
BY MR. ISRACS:

Bt s

.25

E%gq Mr, Newton, how far as the crow flies, in your

‘eatimation from Camp Scott down there to the area of that
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|. person that I know of,

cave-cellar?
'ui:A:fz Approximately two or two and a half‘milés;

~0 ° Mr., Newton, as you acquainted with Ella Mae Buck~
A I know who she is. I have never spoken to her in

Q ' Do you know where she lived in 19772

A Yes, sir. | ”

Q How far were those dégstfrom her hOusevﬁhen you
turned and went souﬁh down tha£ road toward 5ack Shroff'é?

A From where I understand.shé 1ivedlat that time,
approximately a quarter of a mile.

Q  That would be north of the_tufnfOff?'zv~

A ?es; sif;‘ ’ | | : -

MR. ISAACS: Thank you;
RECROSS EXAMINA-riQN

BY MR. FALLIS: |

Q Excuse me, Eil@ Mae Buckskin, that's the Defendant‘é
mother; is that correct? | |

A Yes, sir.
0 How far did she live.froﬁlﬁhé Camp cht;ﬁarea at
that time? o

MR. ISAACS: I'll stipulate that she lived about

Q ";In what direction, sir?

25
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"MR.LEALLIS: Thank you. . No further guestions.

| ~THE COURT: Anything further?

JFFMR.LISAACS: No.

n{“%ﬂé?éOURT: ‘You may';ﬁéé'dOwn,

lfﬁR.thAACS: lJudge, coﬁld we have a recess for

A{THE'COURT: You don't have any other witnesses

- that you.can'call?

MR, ISAACS; I didn't bring‘ﬁy fileg for anybbdy
else, | | “

THE COURT: Well, then, we'll receés.fdr today.
And tomorrow, I would request that you line up enough witness
es Ep'go to at least 5:00 p. m.

We'll be in recess until 9:45 a. m. tomorrow

morning.

(WHEREUPON, the cause in hearing was recessed until

9:45 a. m., on the 27th day of June, 1978.)




